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Starosta Hulína Mgr. Roman Hoza poblahopřál Bohumilu 
Jadrníčkovi k jeho staletému životnímu jubileu. 
Více se o nejstarším občanu dočtete na str. 16.

Konec prázdnin byl v základní škole opravdu hektický. 
Rekonstrukce, kterou si její zřizovatel na tyto 2 měsíce 

naplánoval, byla pro všechny náročná. Str. 6.

V Záhlinicích se také téměř vše točilo kolem koní. 
Den dětí prožily tamní děti se svými rodiči hezky 

a už se těší na ty další společné dny. Str. 9.

Děti ze souboru Hulíňáček se před odjezdem 
do Kvasic společně u Klubíčka

 vyfotografovaly.

Letní tábor s Čerchmanty na Ondráši se tentokrát nesl 
v duchu antické mytologie. Bájné  postavy pak vystřídali 

malí koňáci. Čtěte na str. 25.

V Hulíně se dechovce daří. Letošní Hulínské hudební léto 
hostilo jen tři kapely, zato publikum si je užívalo 

a obdařilo potleskem. Str.  29.
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EDITORIAL
Prázdniny utekly, jako když proutkem mávne. Mnohé z nás přepadá nostalgie. 

Bilancujeme, jestli jsme v době svých dovolených stihli vše, co jsme stihnout chtěli, jestli 
jsme si dost odpočinuli, jestli jsme něco poznali, někoho potkali, jestli jsme ten vzácný 
volný čas pouze „nepromarnili“. Údělem současného člověka je stále někam spěchat, ale 
odpočinek a relaxace v době dovolených jsou důležité, a právě proto nutné. Tak snad jste 
si volna užili ve spokojenosti!

Jak proběhlo letošní léto na radnici? Rozběh nastartovaný už v prvních měsících 
roku se bohužel nezastavil, jak jsme si slibovali. Po celou dobu prázdnin probíhaly stavební 
práce ve škole, byla vyměněna okna, natřeno zábradlí, instalováno odvětrávání tělocvičny. 
Do všech pavilonů školy, včetně hlavní budovy, bylo nainstalováno zařízení, které je schopno 
měřit a regulovat teplo. Školní pozemek byl navezen ornicí a probíhá jeho postupná kultivace. 
Pavilon školního pozemku také nebyl ponechán svému osudu, dokončuje se jeho oprava. Bylo do něj konečně zavedeno topení 
a opraveno sociální zařízení. Stejná potřebná oprava proběhla v Základní umělecké škole, v polovině srpna byla dokončena 
obnova parčíku u kostela, který vznikl díky spolupráci s hulínskou farností z farní zahrady, ve stejné době byly dobudovány 
i vjezdy v ulici Boženy Němcové. Opravena byla lávka přes Rusavu U Stavu, opravují se historické sochy, tento rok v Chrášťanech, 
bylo natřeno zábradlí kolem hlavní silnice a provedeny také další drobné opravy.

Pro město a úřad s sebou nese řadu povinností rovněž stavba dálnice a příprava stavby rychlostní komunikace R 55. 
Ty jsou ve dvou rovinách. Jednak náročná administrativa, kterou vykonává stavební úřad, dále pak má stavba praktické 
negativní důsledky pro život města. Je plné nákladních vozidel, příjezd i výjezd z města je ztížen, lidé si stěžují na prašnost, 
pro své bezpečí využívají k jízdě na kole chodníky, což pak vadí dalším spoluobčanům a ohrožuje jejich bezpečnost, atd. atd. 
Svými připomínkami pak nikdo nešetří jak volené zástupce, tak úředníky.

Další problematikou, která nesnesla v době prázdnin odkladu, byla příprava dobrého startu příspěvkové organizace 
DECENT jakožto nového poskytovatele sociálních služeb v Hulíně. Město tímto vážným a zásadním, dobře promyšleným krokem 
bere od 1. září na svá bedra namísto Charity péči o sociálně potřebné občany. DECENT si rozšíří své pole působnosti. Bude mít 
v péči jak děti v jeslích, tak naše seniory, kteří potřebují pomoc a péči. Zde je třeba poděkovat pracovníkům této organizace 
i úředníkům sociálního odboru. Jmenovitě pak paní ředitelce Jiřině Štěpánkové a Jiřině Floriánové za maximálně profesionální 
práci. Věřím, že občané vyššího věku snahu města zlepšit kvalitu sociálních služeb brzy poznají a ocení.

Všechny tyto akce bylo nutno organizovat, řídit, koordinovat a kontrolovat, hlavně u stavebních prací. Díky společnému 
úsilí a týmové práci vedení radnice a úřadu se dařilo tyto úkoly splnit a práce pokračují. Je na místě také pochvala pracovníkům 
odboru investic a správy majetku s vedoucím Zdeňkem Váňou i odboru životního prostředí v čele s Ing. Miroslavou Dvořákovou. 
Svůj díl práce odvedly přes léto také obě městské společnosti Kombyt servis a SATE.

Radnice tedy příliš neodpočívala, i další pracovníci měli spoustu úkolů, ale na dovolenou si každý čas našel. Žádnému 
z pracovníků úřadu jsme dovolenou nemuseli odepřít ani přerušit. Když se chce a je dobrá vůle a spolupráce, všechno jde. Lidé 
jsou pak schopni zastoupit se a práci je za nimi vidět.

V závěru tohoto příspěvku bych měl napsat, že je dobré se zamyslet nad životními hodnotami, více odpočívat a mít se více 
rádi, více o sebe pečovat. Mé myšlenky mne ale vedou jinam. Vždy je totiž něco za něco. Nedá se současně odpočívat a mít 1. 
září opravenou školu. Chtít poskytovat sociální služby a včas se na ně nepřipravit. Je třeba se drobnou trpělivou prací i v době 
dovolených pomalu posouvat k cílům, které máme. Jít pomalu po cestě, která k nim vede a dosáhnout postupně výsledků, 
které vy občané právem očekáváte. Jako kantorovi se mi po prázdninách občas zasteskne, ale samo se nic neudělá.

V dalších měsících nás čekají ještě další poměrně velké akce. V plánu je oprava fasády dvorního traktu radnice, pokračo-
vání 2. etapy budování bezbariérových chodníků na trase radnice - nádraží z dotace Státního fondu dopravní infrastruktury 
a dokončení opravy ulice Čechovy. Pracuje se na projektu rekonstrukce náměstí, revitalizace sídlišť a na řadě dalších akcí.

Nakonec přece ještě jedna myšlenka: Dvacátého prvního srpna jsme vzpomněli 40. výročí okupace naší vlasti armá-
dami „spřátelených“ zemí. Jednalo se o akt, který byl v přímém rozporu s mezinárodním právem, dovedl nás do doby 21 let 
normalizace a totality. Nezapomínejme na to, že se máme učit z historie.

Roman Hoza - starosta
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Povinná výměna občanských průkazů

Upoutávka na říjen: NEBOJTE SE STRAŠIDEL

Z RADNICE

ZLÍNSKÝ KRAJ – Krajský úřad Zlínského 
kraje upozorňuje občany, že v letošním roce 
probíhá závěrečná etapa výměny občanských 
průkazů bez strojově čitelné zóny.

Do konce roku, tedy do 31. prosince 
2008, jsou držitelé občanských průkazů 
bez strojově čitelných údajů vydaných do  
31. 12. 2003 povinni je vyměnit za ob-
čanské průkazy se strojově čitelnými údaji. 
Zákonná lhůta pro vyřízení nového občan-
ského průkazu je 30 dnů. Žádost o vydání 
občanského průkazu je proto třeba před-
ložit nejpozději do 30. listopadu 2008, a to 
osobně nebo prostřednictvím zástupce 

pouze na originálním tiskopisu, který má k dispozici kaž-
dý matriční úřad. Správní poplatek se v tomto případě 
nevybírá.

Žadatel vyplní formulář žádosti a k němu předloží: 

 jednu fotografii, která odpovídá jeho současné podobě 
a kritériím daným zákonem o občanských průkazech

 dosavadní občanský průkaz 
 další doklady o změně potvrzující nové údaje (např. 

oddací list, pravomocné rozhodnutí soudu o omezení 
způsobilosti k právním úkonům, doklad o získání aka-
demického titulu, potvrzení o změně místa trvalého 
pobytu, pravomocné rozhodnutí soudu o rozvodu). 

Vyhotovený občanský průkaz pak může žadatel pře-
vzít u kteréhokoliv matričního úřadu nebo obecního úřadu 
obce s rozšířenou působností, který uvede v žádosti (jinak 
je občan povinen občanský průkaz převzít u příslušného 
obecního úřadu obce s rozšířenou působností podle místa 
trvalého pobytu). 

Dosavadní občanský průkaz občan odevzdá až při 
převzetí nového občanského průkazu, správní poplatek 
se v tomto případě nevybírá.

Povinná výměna občanských průkazů se netýká ob-
čanů narozených před 1. lednem 1936, kteří jsou držiteli 
občanských průkazů bez strojově čitelné zóny a údaje v ob-
čanském průkazu souhlasí se skutečností. Jedná se o občan-
ské průkazy typu knížka nebo typu růžová karta, ve kterých 
je vyznačena doba platnosti „bez omezení“ nebo „platnost 
prodloužena bez omezení“. Tento si mohou ponechat. 

Od druhé poloviny roku 2000 jsou vydávány i občan-
ské průkazy se strojově čitelnými údaji (typu zelená karta). 
Rovněž tyto občanské průkazy nepodléhají výměně a platí 
po dobu v nich uvedenou.

Pokud občan neprovede výměnu občanského prů-
kazu bez strojově čitelných údajů ve stanoveném termínu, 
stane se tento po 1. lednu 2009 neplatným dokladem 
a jeho držitel by mohl mít problém při prokazování své to-
tožnosti a vystavil by se zbytečným sankcím. Krajský úřad 
doporučuje rovněž zažádat o jeho výměnu s dostatečným 
časovým předstihem, a vyhnout se tak případným delším 
čekacím lhůtám ke konci roku.

Dů
le

žit
é u

po
zo

rn
ěn

í: 

KULTURNÍ KLUB HULÍN 11. 10. v 15.00 hod. zve všechny děti od 4 do 10 let na pořad  
„Nebojte se strašidel“. Je to loutkoherecká revue plná komických dialogů, písniček, pohádek, 
her a soutěží za účasti strašidel Pepína a Špekouna, klauna Bimba, pěvecké pavučnice Agáty 
a milých hostů JŮ a HELE. Účinkuje Loutkoherecká skupina České televize Praha.
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Z RADNICE

Rada města po projednání a v souladu se zák. 
č.128/2000 Sb., o obcích ve znění později vydaných před-
pisů SCHVALUJE
a) nájemní smlouvu č. A/13446115 na pozemky užívané 
pro rekreační zařízení Ondráš v k.ú. Rajnochovice s Lesy 
České Republiky, s. p., Přemyslova 1106, 501 68 Hradec 
Králové, za cenu 9.762,- Kč ročně na dobu od 1. 1. 2009 do  
31. 12. 2013 a současně pověřuje starostu města podpi-
sem této smlouvy;
b) nájemní smlouvu na pronájem části nebytových prostor 
domu č. p. 307 v k. ú. Hulín o výměře 29 m2 p. Josefu Gajovi, 
bytem Wolkerova 884, 768 24 Hulín za cenu 1.200,- Kč 
za rok za účelem nekomerčního provozování zkušebny 
hudebního souboru a současně pověřuje starostu města 
podpisem této smlouvy;
c) záměr prodeje pozemku parc. č. 2717/3 a části poz. parc. 
č. 2717/2 vše v k.ú. Hulín o výměře do 1700 m2;
d) záměr pronájmu části nebytových prostor domu č. p. 105 
v k. ú. Záhlinice o výměře cca 400 m2;
e) záměr prodeje části pozemků parc. č. 2484/1 a parc. č. 
2484/63, vše v k.ú. Hulín o výměře do 26 m2;
f) záměr pronájmu části pozemků parc. č. 252/11 a 253/1, 
vše v k.ú. Hulín o výměře do 100 m2;

g) I. etapu výměny oken v budově čp. 948 na ul. Sadová  
v k. ú. Hulín současnému nájemci objektu pí Miladě 
Bednaříkové s tím, že plánované náklady ve výši 
115.350,50 Kč budou nájemci kompenzovány odpuštěním 
nájemného za část roku 2008 a část roku 2009 při zachování 
stávajících rozměrů a vzhledu;
h) záměr prodeje části podílu nebytového prostoru o ve-
likosti 38,1 m2 ze společných prostor domu čp. 891, 892 
na ul. Krátká v Hulíně;
i) pověření odboru ISM zpracováním návrhu na zvýšení 
nájemného u nájemních bytů v majetku města Hulína 
v souladu se zákonem č. 107/2006 Sb., o jednostranném  
zvyšování nájemného z bytu a o změně zákona č. 40/1964 
Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů, při-
čemž nájemné za vybavení bytu zůstane ve stejné výši 
do 31. 8. 2008; body a) až i) vyřizuje: p. Váňa
j) povolení výjimky z počtu žáků ve třídách MŠ, ul.Eduarda 
Světlíka, Hulín podle § 23, odst. 3, Zákona č. 561/2004 
Sb., o předškolním, základním středním vyšším odborném 
a jiném vzděláván;

V Hulíně dne 21. 7. 2008
Mgr. Roman Hoza – starosta

Petr Polák – místostarosta

Hulín má vlastní pečovatelskou službu SENIOŘI
Město Hulín má od 1. září 2008 již svou vlastní 

pečovatelskou službu. Vedení města rozhodlo, že poskyto-
vatelem pečovatelské služby bude příspěvková organizace 
DECENT se sídlem Eduarda Světlíka 1197, Hulín. 

Zde se budou zajišťovat veškeré služby tak, aby byla 
zachována důstojnost člověka a bude zde rovněž respek-
továno jeho soukromí. Pečovatelská služba poskytuje 
ambulantní a terénní služby obyvatelům města Hulína 
včetně jeho místních částí Záhlinice a Chrášťany. Služby 
poskytne rovněž na základě poptávky obcím Pravčice 
a Břest. Služba bude poskytována ve vymezeném čase 

v domácnostech osob a ve středisku osobní hygieny, tedy 
v Domě s pečovatelskou službou, Nábřeží 1314, Hulín.

Pečovatelská služba je dostupná od pondělí do pátku 
od 7.00 do 15.30 hodin. 

Rozsah služeb a výše úhrad za poskytování 
pečovatelské služby jsou od 1. 9. 2008 následující:

Výše úhrad je stanovena v souladu s vyhláškou 
MPSV č. 505/2006 Sb, kterou se provádějí některá usta-
novení zákona a podle § 119, odst. 2 zákona č. 108/2006 
v platném znění.

USNESENÍ č. 41

ze 41. schůze Rady města Hulína, konané dne 17. 7. 2008
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SENIOŘI

Základní činnosti pečovatelské služby Úhrada v Kč/

1. Pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu

1 a) Pomoc a podpora při podávání jídla a pití 80,00/hod.                                 

1 b) Pomoc a podpora při oblékání a svlékání včetně spec. pomůcek 80,00/hod.

1 c) Pomoc při přesunu na lůžko nebo vozík 80,00/hod.

1 d) Pomoc při prostorové orientaci, samotném pohybu ve vnitřním prostoru    80,00/hod.

2. Pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek pro osobní hygienu

2 a) Pomoc při úkonech osobní hygieny                                                               80,00/hod.

2 b) Pomoc při základní péči o vlasy                                                                    80,00/hod.

2 c) Pomoc při použití WC                                                                             80,00/hod.

3. Poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy

3 a) Dovoz nebo donáška jídla                                                                            10,00/úkon

3 b) Pomoc při přípravě jídla nebo pití                                                                 80,00/hod.

3 c) Příprava a podávání jídla                                                                               80,00/hod.

4. Pomoc při zajištění chodu domácnosti

4 a) Běžný úklid a údržba domácnosti                                                                  80,00/hod.

4 b) Údržba domácích spotřebičů                                                                        100,00/hod.

4 c) Pomoc při zajištění velkého úklidu                                                               100,00/hod.

4 d) Donáška vody                                                                                                  85,00/hod.

4 e) Topení v kamnech včetně donášky topiva, údržba topných zařízení              85,00/hod.

4 f) Běžný nákup, pochůzky                                                                                   80,00/hod.

4 g) Velký nákup-hmotnost nad 6 kg, nákup ošacení a běžného vybavení domácnosti     100,00/hod.

4 h) Praní a žehlení prádla – ložního, záclon, ručníků, utěrek, ubrusů, závěsů aj.     50,00/kg

4 ch) Praní a žehlení osobního prádla, případně jeho drobné opravy                       50,00/kg

5. Zprostředkování kontaktu se společenským prostředím

5 a) Doprovázení dospělých do zaměstnání, k lékaři, na úřady, instituce a zpět    100,00/hod.

6. Úkony nad rámec vyhlášky č. 505/2006 Sb. – nepovinné

6 a) Dovoz klienta autem                                                                                         10,00/km

6 b) Dovoz nákupu z obchodu dle přání klienta autem (jen po předchozí domluvě)   10,00/km

6 c) Pedikúra – max. čas provedení 1 hod. se započatou dobou přípravy  k úkonu     110,00/úkon
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SENIOŘI
1. Výše úhrady pečovatelské služby se započítá-

vá podle skutečně spotřebovaného času ne-
zbytného k zajištění úkonů uvedených v bodě  
1. – 6. včetně přepravy pracovníka k uživateli. 
Vyúčtování úkonů pečovatelské služby bude 
probíhat podle skutečně spotřebovaného času 
s přesností na 5 minut.

2. V pracovních dnech pondělí – pátek jsou uživatelům 
poskytovány úkony uvedené v bodech 1. – 6. dle platné 
písemné smlouvy.

3. Neodhlášená návštěva, kdy zaměstnanec pečo-
vatelské služby zjistí nepřítomnost klienta až 
při návštěvě v domácnosti či je služba odmítnuta 
na místě, je účtováno 50 % z částky, kterou by 
klient zaplatil, kdyby služba skutečně proběhla.

4. Služby lze objednávat na všech níže uvedených kon-
taktních adresách, přičemž rozvoz obědů přednostně 
u Jiřiny Floriánové na Městském úřadu.

Provozovatel pečovatelské služby:  
DECENT Hulín, příspěvková organizace
Ed. Světlíka 1197, 768 24 Hulín
Telefon: 573 350 171
Kontaktní osoba: Jiřina Štěpánková

Středisko pečovatelské služby: 
Dům s pečovatelskou službou – DPS
Nábřeží 1314, 768 24 Hulín
Telefon: 573 352 555

Komunikace s veřejností:     
Město Hulín  - odbor sociální a školský
nám. Míru 162, 768 24 Hulín
Kontaktní osoba: Jiřina Floriánová, poschodí, vchod C
Telefon: 573 502 722

Vypracovala Jiřina Štěpánková, statutární zástupce 
DECENT Hulín, příspěvková  organizace

V Hulíně 6. 8. 2008

V příštím Hulíňanu se dočtete o něco podrobněji 
o každém úkonu. O tom, co vše do této činnosti spadá 
a jak se provádí.

Další beseda 

pro důchodce
Další beseda pro důchodce je při-

pravena na 8. října 2008. Konat se bude 

v Kulturním klubu Hulín ve 14.00 hod.

Těšíme se na vaši hojnou účast. 

Připravena je malá pozornost i občer-

stvení.
Téma přednášky: „Bezpečnost silnič-

ního provozu se zaměřením na seniory 

– chodce a cyklisty“

Sluchově postižení na Kroměřížsku mají nového pomocníka

Poradenské centrum pro neslyšící a nedoslýchavé 
v Kroměříži od července letošního roku významně rozši-
řuje nabídku kompenzačních pomůcek

Jedná se o bezdrátovou přenosnou indukční smyč-
ku, která posouvá hranici slyšení a srozumitelnosti 
u sluchově postižených opět o něco dál. Toto zařízení 
najde široké uplatnění a stane se cenným pomocníkem 

všude tam, kde je komunikace ztížená vlivem okol-
ních ruchů, například v bankách, na úřadech apod. 
Sluchově postižený si jednoduše své sluchadlo přepne 
do polohy „T“, která mu umožní přijímat zvuky vysílané 
přes indukční smyčku a hovor se ihned stává daleko 
srozumitelnějším. Řada klientu Poradenského centra 
již měla možnost si toto zařízení vyzkoušet „na vlastní 
uši“ a ohlasy jsou velmi dobré.
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1. Výše úhrady pečovatelské služby se započítá-
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2. V pracovních dnech pondělí – pátek jsou uživatelům 
poskytovány úkony uvedené v bodech 1. – 6. dle platné 
písemné smlouvy.

3. Neodhlášená návštěva, kdy zaměstnanec pečo-
vatelské služby zjistí nepřítomnost klienta až 
při návštěvě v domácnosti či je služba odmítnuta 
na místě, je účtováno 50 % z částky, kterou by 
klient zaplatil, kdyby služba skutečně proběhla.

4. Služby lze objednávat na všech níže uvedených kon-
taktních adresách, přičemž rozvoz obědů přednostně 
u Jiřiny Floriánové na Městském úřadu.

Provozovatel pečovatelské služby:  
DECENT Hulín, příspěvková organizace
Ed. Světlíka 1197, 768 24 Hulín
Telefon: 573 350 171
Kontaktní osoba: Jiřina Štěpánková

Středisko pečovatelské služby: 
Dům s pečovatelskou službou – DPS
Nábřeží 1314, 768 24 Hulín
Telefon: 573 352 555

Komunikace s veřejností:     
Město Hulín  - odbor sociální a školský
nám. Míru 162, 768 24 Hulín
Kontaktní osoba: Jiřina Floriánová, poschodí, vchod C
Telefon: 573 502 722

Vypracovala Jiřina Štěpánková, statutární zástupce 
DECENT Hulín, příspěvková  organizace

V Hulíně 6. 8. 2008

V příštím Hulíňanu se dočtete o něco podrobněji 
o každém úkonu. O tom, co vše do této činnosti spadá 
a jak se provádí.

Další beseda 

pro důchodce
Další beseda pro důchodce je při-

pravena na 8. října 2008. Konat se bude 

v Kulturním klubu Hulín ve 14.00 hod.

Těšíme se na vaši hojnou účast. 

Připravena je malá pozornost i občer-

stvení.
Téma přednášky: „Bezpečnost silnič-

ního provozu se zaměřením na seniory 

– chodce a cyklisty“

Sluchově postižení na Kroměřížsku mají nového pomocníka

Poradenské centrum pro neslyšící a nedoslýchavé 
v Kroměříži od července letošního roku významně rozši-
řuje nabídku kompenzačních pomůcek

Jedná se o bezdrátovou přenosnou indukční smyč-
ku, která posouvá hranici slyšení a srozumitelnosti 
u sluchově postižených opět o něco dál. Toto zařízení 
najde široké uplatnění a stane se cenným pomocníkem 

všude tam, kde je komunikace ztížená vlivem okol-
ních ruchů, například v bankách, na úřadech apod. 
Sluchově postižený si jednoduše své sluchadlo přepne 
do polohy „T“, která mu umožní přijímat zvuky vysílané 
přes indukční smyčku a hovor se ihned stává daleko 
srozumitelnějším. Řada klientu Poradenského centra 
již měla možnost si toto zařízení vyzkoušet „na vlastní 
uši“ a ohlasy jsou velmi dobré.
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Pracovníci Poradenského centra plánují, že tento 

modernizovaný typ kompenzační pomůcky nabídnou např. 
bankám, pojišťovnám i ostatním úřadům a veřejným insti-
tucím. Moderní indukční smyčka tak významně napomůže 
při odstraňování komunikačních bariér, s nimiž se sluchově 
postižení, jak víme z vlastní zkušenosti, často potýkají.

Vážení a milí sluchově postižení spoluobčané, až 
se koncem léta vydáte například do banky, možná již 
na toto jednání nebudete sami, ale budete mít k dispozici 
barevného pomocníka.

Rubriku připravila: 
Jiřina Floriánová     

Škola jako nováDĚNÍ VE MĚSTĚ

Tepelný kanál u školy o prázdninách vybudovali pracovníci 

firmy SATE Hulín.

První září přivítalo školáky a učitele hulínské 
Základní školy nejlépe jak mohlo. Letní prázdniny se 
totiž staly časem, kdy v hlavní budově školy vládl čilý 
pracovní ruch. A padesátiletá oslavenkyně – hlavní školní 
budova – si to opravdu zasloužila.

„Do rekonstrukce školy jsme jen za dva měsíce 
letních prázdnin investovali celkem 7 a půl miliónu korun, 
z toho státní dotace tvořila 5 milionů,“ řekl místostarosta 
Petr Polák ve chvíli, kdy jsme procházeli v doprovodu 
školníka Zdeňka Janů školní budovou. „Šest uklízeček, 
které se v průběhu školního roku starají jak o hlavní 
budovu, tak o pavilonky, si neodpočinulo ani den,“ ocenil 

jejich popravdě řečeno chvílemi až kontraproduktivní 
práci. Jak řekla jedna z nich, některé učebny už měly 
načisto uklizené, ale někteří dělníci se do nich nakonec 
museli vrátit, aby odstranili drobnou závadu, a ony měly 
opět práci.

„V celé budově jsme o prázdninách vyměňovali 
okna za plastová, vyměněny jsou všechny parapety, 
žaluzie, nová jsou i vstupní zadní dveře,“ vypočetl starosta 
Mgr. Roman Hoza. „Ve třech učebnách - v učebně příro-
dopisu, dějepisu a v hudebně - je vyměněná i podlahová 
krytina a pustili jsme se také do rekonstrukce domku 
u školního pozemku. Vybudováno je v něm už nové 
sociální zařízení, do konce září budou i zde vyměněna 
okna a parapety a poté už nic nebude bránit tomu, aby 

byl využíván i v zimních měsících jak k výuce, tak 
k aktivitám mladých ochránců přírody. Do budo-
vy jsme dotáhli i teplovodní kanál.“

Významných změn doznalo také tepelné 
hospodářství v celé hlavní budově školy. „Firma 
SATE, s. r. o. Hulín vyměnila všechny regulační 
ventily na radiátorech, které se budou řídit 
elektronicky,“ připojil se místostarosta P. Polák. 
„Každý ventil bude ovládán na dálku pro-
střednictvím počítače. Pracovníci firmy jsou 
propojeni počítačovým systémem se školou 
a dodávku tepla budou řídit tímto způsobem 
maximálně efektivně. Tato investice ve výši 
2 mil. korun byla pokryta z prostředků firmy 

SATE. Město Hulín ji bude hradit formou splá-
tek z úspor energie,“ uzavřel místostarosta 

SATE Hulín, s. r. o. 
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a starosta čtenáře Hulíňanu ujistil, že jednání 
se Státním fondem životního prostředí ješ-
tě neskončila. „Nadále usilujeme o získání 
finančních prostředků na další etapu rekon-
strukce, která bude zaměřena na zateplení 
hlavní budovy. Už podruhé hodláme reagovat 
na výzvu Státního fondu životního prostře-
dí a získat státní dotaci také na rekonstrukci 
obou pavilonů školy a obou mateřských škol 
v Hulíně,“ řekl Roman Hoza. „Při této příležitosti 
musím říci, že zmíněné dotažení tepelného ka-
nálu až do budovy školního pozemku je dalším 
významným zlepšením podmínek pro výuku 
ve škole. Konečně bude tato budova vytápěná 
a celoročně funkční, takže kromě ochránců příro-
dy se zde bude moct provozovat environmentální 
výchova mládeže. Projekt je už hotový a jeho 
komplexní realizace by se měla dotáhnout 
příští rok,“ řekl starosta.

Budova školy stojí v Hulíně už celé 
půlstoletí. Za ta léta nikdo neřešil jeden 
závažný problém – zajištění alespoň nej-
nutnějšího odvětrání tělocvičny. „Když jsme 
letos byli u toho, jak se tělocvična naplnila 
mladými judisty z celé Moravy, pochopili 
jsme, že akce, na nichž se účastní více než 
stovka sportovců, je zde nemyslitelná. V tě-
locvičně se nedalo dýchat, a tak jsme začali 
zkoumat, jak tento problém vyřešit,“ řekl 
místostarosta Petr Polák. „Jaké bylo naše 
překvapení, když jsme zjistili, že kabely 
pro ventilaci jsou už ve zdech, ale ventilace 
dokončená nebyla. A tak se začalo bourat 
a dnes už ventilace funguje. Je třeba říci, 
že její výkon je uspokojivý a zanedbatelné 
není ani to, že oba ventilátory nás vyšly 
na přibližně 50 tisíc korun.. Konečně 
bude moct škola v tělocvičně pořádat 
sportovní a jiné akce bez rizika, že ně-
které dítě v důsledku nedostatku čers-
tvého vzduchu zkolabuje,“ poznamenal 
spokojeně místostarosta.

Klobouk dolů před uklízečkami, které se ve škole letos o prázdninách 

ani na chvíli nezastavily. Někdy jim jejich práce musela připadat 

jako nekonečná. Po čerstvě vytřené podlaze v uklizené třídě občas 

museli přejít dělníci, aby ještě přece jen něco dotáhli 

jak je třeba…a vše začalo znova.  Snad si toho děti budou 

považovat a letos se budou více  snažit udržet ve škole pořádek.
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O výstavbě bezbariérového propojením centra 
Hulína s železničním nádražím informujeme naše čtenáře 
téměř pravidelně. V těchto dnech bude zahájena další 
etapa budování chodníku bez bariér, která naváže na již 
hotovou etapu u pavilonků. Nad rámec bude zhotoven 
práh, který tento bezbariérový chodník spojí s novým 

Bez bariér
podchodem. Jak pro Hulíňan uvedl místostarosta Petr 
Polák, akce za celkem 2 milióny 900 tisíc korun jedním 
a půl miliónem dotačně pokryl Státní fond dopravní 
infrastruktury. „Chodník bude za pavilonky pokračovat 
kolem sokolovny, podél Holešovské ulice, Hviezdoslavovy 
ulice až k takzvané „Myší díře“.

Bezbariérový přístup byl letos o prázdninách vy-
budovaný i do Městské knihovny v Hulíně. Tato investice 
vyšla město na 35 tisíc korun.

„Líheň“ kultury kulturněji

Díky kraji přechody svítí

Budova Základní umělecké školy v Hulíně před 
časem získala novou fasádu a podstatně tak změnila 
– alespoň navenek – svou tvář. ZUŠ je ve skutečnosti 
opravdovou „líhní“ kultury, pěstitelem a zvelebovate-
lem mladých talentů. Tato kulturní instituce se dočkala 
i zkulturnění svých vnitřních prostor, které jsou jakýmsi 
obrazem kulturnosti každé podobné instituce. Sociální 
zařízení vedení školy i Městský úřad Hulín už delší dobu 
trápilo, ale od letošního školního roku už nebude. Nejenže 
byly sociálky zrekonstruované, ale opraveno bylo i scho-
diště na chodbě prvního patra, které jen zázrakem dosud 
nikomu nepřivodilo žádný úraz. 

Už jen dodejme, že investice do Základní umě-
lecké školy v Hulíně dosáhla výše 430 tisíc korun.

Nové schody a nové sociální zařízení. 

To vše po prázdninách ocenili nejen žáci, 

ale i pedagogové školy.

Krajský úřad Zlín už podruhé přispěl finančně 
na osvětlení přechodů pro chodce na nebezpečných 
místech silnic I. a II. třídy. Letošní půlmiliónová dotace 
kraje je už druhou v pořadí. Na osvětlení přechodů 
pro chodce shora už Hulín dostal vloni 600 tisíc korun. 
S realizací se začalo počátkem srpna a do konce září by 
už přechody měly svítit.
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Škola v Záhlinicích konečně funkční

Dětský den v Záhlinicích

Mnoho let škola v Záhlinicích s ohledem na nedosta-
tek dětí v této místní části Hulína už nesloužila svému účelu. 
Představitele radnice tento stav vůbec netěšil a vědomí, že 
kvůli pracovišti mateřské školy pro 11 dětí a několika málo 
čtenářům, kteří navštěvovali zde umístěnou knihovnu, 
unikají takříkajíc peníze oknem (budovu bylo nutné bez 
ohledu na její obsazení celoročně udržovat a v zimě vytá-
pět), je nutilo přemýšlet o tom, jak dál. Řešení se nakonec 
našlo a počínaje 15. srpnem vstoupila v platnost nájemní 
smlouva Města Hulín a Staveb silnic a železnic Hradec 
Králové. Novému nájemníkovi město pronajalo celé první 
patro budovy, které poslouží jako sídlo s kancelářskými 
prostory Ředitelstva silnic a dálnic. Právě z tohoto místa se 
bude řídit výstavba rychlostní komunikace R55.

Mimo běžného nájemného se firma Stavby silnic 
a železnic Hradec Králové zavázala, že zde provede ně-
které práce v celé budově školy jako jsou výměna oken, 
oprava sociálních zařízení a bude-li třeba, vybuduje zde 
i podkroví. Za kavalírské gesto lze považovat i ochotu 
firmy vybudovat přístupovou komunikaci k místnímu 
fotbalovému hřišti – komunikaci 1/55.

O tom, zda je tato nájemní smlouva výhodná, 
snad nikdo nepochybuje. Nájem je stanoven předem na  
47 měsíců, což je i konečný termín na vybudování rych-
lostní komunikace R55. Jakmile bude stavba zkolaudo-
vána, nebude už nic bránit tomu, aby byla budova nadále 
komerčně využívaná.

Sedmého června pořádal TJ Sokol Záhlinice Dětský 
den v Záhlinicích. Jako už tradičně i tentokrát se akce 
konala na místním fotbalovém hřišti. Dodejme, že za 
pěkného počasí, a tak nic nebránilo tomu, aby si zasou-
těžit přišlo více než 40 dětí, což je na Záhlinice velice 
pěkná účast. 

Pro děti byla připravena spousta soutěží. Skákaly 
v pytli, běhaly, chytaly ryby a soutěžily v mnoha jiných 
disciplínách. Požehnaně bylo také cen, ať už v podobě 
sladkostí nebo hraček. Při celodenní diskotéce byli vyhlá-
šeni také nejlepší tanečníci a aby si děti nakonec přece 
jen odpočinuly od soutěží a v klidu se posilnily občerst-
vením, které pro ně připravili organizátoři zcela zdarma, 
zpříjemnili všem přítomným odpoledne ukázkou výcviku 
služebních psů strážníci z Městské Policie Kroměříž. Děti 
si některé cviky mohly i sami 

vyzkoušet a dokonce se mohly povozit v policejním 
autě. Poté si mohly, díky panu Němcovi z Chrášťan, užít 
i poněkud pomalejší, ale o to krásnější jízdu v kočáře 

taženém koňmi. Závěrečný společný táborák už jen 
dokreslil pěknou atmosféru celého dne.

Všem, kteří jakkoliv pomohli a finančně na tuto akci 
pro děti přispěli, i touto cestou děkujeme. 

Výbor TJ Sokol Záhlinice

V Záhlinicích na ty nejmenší rozhodně nezapomněli. 

Největším lákadlem byly samozřejmě koně. 
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Víc prostoru volnému času

Pořád dokola stejná písnička

Středisko pro volný čas v Hulíně od nového školního 
roku bude mít opět více prostoru pro své mimoškolní aktivity. 
Jak jsme už čtenáře informovali, budova, v níž sídlila Policie 
ČR, byla uvolněna a zrekonstruována pro potřeby hulínských 

dětí. Rozšíření prostor SVČ ovšem městskou pokladnu něco 
stálo. Na nejnutnější opravy objetu muselo město investovat 
450 tisíc korun, jež si vyžádala zejména výměna okapů, nové 
podlahy a rekonstrukce sociálních zařízení.

O bezohledné jízdě cyklistů po chodnících pro pěší se 
mluví téměř na všech fórech. Přiznejme, že tato „bolest“ není 
typickou bolestí města Hulína. Hřeší jak cyklisté v našem 
městě, tak i v sousedním Holešově, a jak jsme se přesvědčili 
při nedávné návštěvě jihočeských Českých Budějovic, stejně 
jezdí po chodnících i Jihočeši. To ovšem není důvod smířit se 
s faktem, že chodec na chodníku pro pěší má snášet bezo-
hlednost mnoha vlastníků kol. Na jejich věku samozřejmě 
nezáleží. Když si uvědomíme, že i bruslaři se řadí k chodcům, 
můžeme se opravdu začít bát chodit po chodníku. Když 
vycházíme v Hulíně z některého obchodu, vstup na chodník 
se stává někdy téměř životu nebezpečným.

Jedna z rozhořčených čtenářek redakci Hulíňanu 
napsala: „Zákon o pozemních komunikacích říká, že je 
zakázána jízda na kolech po všech chodnících. Tento zákon 
pro některé hulínské občany patrně neplatí. Jezdí po chod-
nících bez ohledu na chodce. Jsem invalidní a chodím 
pomocí švédských holí, takže jsem pohybově omezena. 
Takových jako já je nás v Hulíně mnoho a jsou zde také 

starší spoluobčané, kterým už chůze dělá značné potíže. 
Byla jsem svědkem toho, jak taková paní šla po jednom 
z hulínských chodníků a bezohledná cyklistka do ní vrazila 
tak, že jí hůl doslova vyrazila z ruky.

Téměř denně chodím na nákup od Jiráskové ulice 
po Poštovní. Městský úřad zde nechal nainstalovat doprav-
ní značky zakazující jízdu na kole. Ani ty ovšem některým 
cyklistům nic neříkají. Div se světe, po tomto chodníku 
jezdívá jistá poměrně mladá paní na jednom stupátku kola 
jako na koloběžce. Podle jejích slov „ona nejezdí“…

Proč se my chodci musíme obávat chodit po chodnících 
Hulína? Na srdci mi leží ještě jedna otázka, která se týká 
rodičů: Proč dovolíte, aby vaše děti jezdily na kole a na koleč-
kových bruslích bez přilby? Vy o ně opravdu nemáte strach?

Dovolte, abych touto cestou požádala všechny výše 
zmíněné bezohledné spoluobčany o nápravu. Jestliže se 
obáváte jezdit na kole v hustém silničním provozu a dáváte 
přednost chodníku, choďte po něm, ale vedle kola. Chůze 
vám jistě prospěje.“

Poklepali na základní kámen nové rychlostní komunikace
ZLÍN (Kraj) – Slavnostním poklepem základního 

kamene hejtman Libor Lukáš 2. srpna v Otrokovicích za-
hájil výstavbu úseku rychlostní komunikace R 55 Skalka 
– Hulín. K slavnostnímu poklepu došlo za přítomnosti 
náměstka hejtmana Stanislava Mišáka a dalších hostí, 
čímž byla zahájena výstavba této významné investiční 
akce, jenž je součástí souboru staveb rych lostní silnice 

R55 Olomouc–Břeclav. Úsek Skalka–Hulín bude navazo-
vat na severovýchodní obchvat Otrokovic, který je v pro-
vozu od roku 2006, u Hulína pak vybudováním tohoto 
úseku dojde k propojení s dálnicí D1 a tím i rychlostní 
silnicí R35. Stavba má být hotova za tři roky - na podzim 
roku 2011 - a vyžádá si celkové náklady ve výši 3,5 
miliardy korun.
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Víc prostoru volnému času

Pořád dokola stejná písnička

Středisko pro volný čas v Hulíně od nového školního 
roku bude mít opět více prostoru pro své mimoškolní aktivity. 
Jak jsme už čtenáře informovali, budova, v níž sídlila Policie 
ČR, byla uvolněna a zrekonstruována pro potřeby hulínských 

dětí. Rozšíření prostor SVČ ovšem městskou pokladnu něco 
stálo. Na nejnutnější opravy objetu muselo město investovat 
450 tisíc korun, jež si vyžádala zejména výměna okapů, nové 
podlahy a rekonstrukce sociálních zařízení.

O bezohledné jízdě cyklistů po chodnících pro pěší se 
mluví téměř na všech fórech. Přiznejme, že tato „bolest“ není 
typickou bolestí města Hulína. Hřeší jak cyklisté v našem 
městě, tak i v sousedním Holešově, a jak jsme se přesvědčili 
při nedávné návštěvě jihočeských Českých Budějovic, stejně 
jezdí po chodnících i Jihočeši. To ovšem není důvod smířit se 
s faktem, že chodec na chodníku pro pěší má snášet bezo-
hlednost mnoha vlastníků kol. Na jejich věku samozřejmě 
nezáleží. Když si uvědomíme, že i bruslaři se řadí k chodcům, 
můžeme se opravdu začít bát chodit po chodníku. Když 
vycházíme v Hulíně z některého obchodu, vstup na chodník 
se stává někdy téměř životu nebezpečným.

Jedna z rozhořčených čtenářek redakci Hulíňanu 
napsala: „Zákon o pozemních komunikacích říká, že je 
zakázána jízda na kolech po všech chodnících. Tento zákon 
pro některé hulínské občany patrně neplatí. Jezdí po chod-
nících bez ohledu na chodce. Jsem invalidní a chodím 
pomocí švédských holí, takže jsem pohybově omezena. 
Takových jako já je nás v Hulíně mnoho a jsou zde také 

starší spoluobčané, kterým už chůze dělá značné potíže. 
Byla jsem svědkem toho, jak taková paní šla po jednom 
z hulínských chodníků a bezohledná cyklistka do ní vrazila 
tak, že jí hůl doslova vyrazila z ruky.

Téměř denně chodím na nákup od Jiráskové ulice 
po Poštovní. Městský úřad zde nechal nainstalovat doprav-
ní značky zakazující jízdu na kole. Ani ty ovšem některým 
cyklistům nic neříkají. Div se světe, po tomto chodníku 
jezdívá jistá poměrně mladá paní na jednom stupátku kola 
jako na koloběžce. Podle jejích slov „ona nejezdí“…

Proč se my chodci musíme obávat chodit po chodnících 
Hulína? Na srdci mi leží ještě jedna otázka, která se týká 
rodičů: Proč dovolíte, aby vaše děti jezdily na kole a na koleč-
kových bruslích bez přilby? Vy o ně opravdu nemáte strach?

Dovolte, abych touto cestou požádala všechny výše 
zmíněné bezohledné spoluobčany o nápravu. Jestliže se 
obáváte jezdit na kole v hustém silničním provozu a dáváte 
přednost chodníku, choďte po něm, ale vedle kola. Chůze 
vám jistě prospěje.“

Poklepali na základní kámen nové rychlostní komunikace
ZLÍN (Kraj) – Slavnostním poklepem základního 

kamene hejtman Libor Lukáš 2. srpna v Otrokovicích za-
hájil výstavbu úseku rychlostní komunikace R 55 Skalka 
– Hulín. K slavnostnímu poklepu došlo za přítomnosti 
náměstka hejtmana Stanislava Mišáka a dalších hostí, 
čímž byla zahájena výstavba této významné investiční 
akce, jenž je součástí souboru staveb rych lostní silnice 

R55 Olomouc–Břeclav. Úsek Skalka–Hulín bude navazo-
vat na severovýchodní obchvat Otrokovic, který je v pro-
vozu od roku 2006, u Hulína pak vybudováním tohoto 
úseku dojde k propojení s dálnicí D1 a tím i rychlostní 
silnicí R35. Stavba má být hotova za tři roky - na podzim 
roku 2011 - a vyžádá si celkové náklady ve výši 3,5 
miliardy korun.
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Hulín získá výhodu strategické polohy v centru Evropy

„Realizace výstavby rychlostní silnice R 55 je jedním 
z dalších klíčových kroků v rámci vybudování moderní sítě 
dopravní infrastruktury ve Zlínském kraji a jeho napojení 
na páteřní evropskou síť. Společně s budovanou dálnicí 
a rychlostní silnicí R 49 se stane dopravní tepnou zásad-
ního významu, která přispěje k všestrannému rozvoji 
Zlínského kraje a zvýšení jeho konkurenceschopnosti. 
Rozestavěnost všech důležitých staveb silniční infra-
struktury je v současné době v našem regionu obrovská, 
což dokládá efektivitu našeho tlaku na centrální orgány,“ 
uvedl hejtman Libor Lukáš.

Trasa nového úseku, jejíž délka je 10,8 km, je ve-
dena volným nezastavěným územím převáž ně po země-
dělských pozemcích, s minimálním zásahem do lesních 
porostů. Zahrnuje čtyři přeložky silnic III. třídy, dále pak 
jednu přeložku a jednu úpravu místní komunikace, deset 
přeložek účelových komunikací a polních cest, jedenáct 
mostních objektů, čtyři zárubní zdi, přeložky inženýrských 
sítí a jednu oboustrannou odpočívku. Součástí realizace 
projektu bude rovněž vybudování systému odvodnění 
a do pravního značení, stavba protihlu kové clony a reali-
zace vegetačních úprav.

Hejtman Zlínského kra-
je Libor Lukáš dlouhodobě 
a úspěšně prosazuje napojení 
celého regionu na páteřní českou 
a evropskou dálniční síť. Výsledky 
několikaletého intenzivního vy-
jednávání a lobbingu na úrovni 
státu přináší v posledních le-
tech viditelný přínos. Otevírány 
jsou jednotlivé úseky dálnice 
do Zlínského kraje a kolem Hulína 
panuje čilý stavební ruch. 

Pane hejtmane, co kva-
litní dopravní napojení zna-
mená pro Hulín a celý Zlínský 
kraj?

Kromě zvýšení komfortu 
a bezpečnosti silničního provozu je to v první řadě zvýšení 
konkurenceschopnosti našeho kraje i města Hulína. Je 
naprosto jednoznačně prokázána přímá souvislost mezi 
kvalitní dopravní infrastrukturou určitého kraje a jeho 
hospodářským rozvojem a kvalitou života obyvatel. Proto 
se tak intenzivně snažíme o to, aby byla co nejdříve vybu-
dována dálnice D1 a rychlostní komunikace R49 z Hulína 
do Fryštáku a dále na Slovensko a rychlostní komunikace 

R 55 z Hulína do Otrokovic a dále 
do Břeclavi.

To znamená, že Hulín 
bude ležet na křížení význam-
ných dopravních tepen?

Osobně říkám, že u Hulína 
vznikne evropský středomo-
ravský dálniční kříž, tedy místo 
nesmírně strategické a atraktivní 
pro investory a všechny aktivní 
lidi. Blízkost průmyslového par-
ku v Holešově a kvalitní dopravní 
napojení dělají z této části kraje 
atraktivní místo pro práci i život. 
Navíc dojde také k jednoznač-
nému vylepšení dopravní situ-
ace ve městě. Tranzitní doprava, 

především ta těžká, z centra města z velké části zmizí 
a samotné město by mělo být o poznání klidnější. Věřím, 
že to všichni obyvatelé ocení. I v této souvislosti jsem rád, 
že s námi město v čele se starostou při realizaci těchto 
rozvojových projektů velmi úzce spolupracuje.

Přeci jen, nepřinese takové vybavení silnice-
mi novou dopravní zátěž?

Hejtman Zlínského kraje Libor Lukáš.



Hulíňan     8 - 9/2008

12

DĚNÍ VE MĚSTĚ
Samozřejmě, že kvalitní nové silnice budou vyu-

žívány, ale proto je stavíme. Důležité je, že se zmenší 
dopad dopravy na samotné fungování města, jeho životní 
prostředí a v neposlední řadě se zvýší i bezpečnost. Tady 
nevidím prakticky žádné zápory. Náročná bude samo-
zřejmě samotná výstavba nových silnic, která bude vy-
žadovat určitá omezení. Jsem ale pevně přesvědčen, že to 
bude jen na nezbytně nutnou dobu a my v dlouhodobém 
horizontu získáme daleko více.

Zmínil jste i výstavbu průmyslového parku 
v Holešově, co to znamená pro naše město?

Je to nový impuls k dynamickému rozvoji celé této 
lokality. Vzniknou další pracovní příležitosti, zvýší se 
konkurence na trhu zaměstnavatelů, bude se zvyšovat 
hospodářský výkon celého regionu. V této souvislosti 
chci zdůraznit, že v zóně budou realizovány výroby a ak-
tivity s vysokou přidanou hodnotou, která znamená také 
atraktivní zaměstnání.

Ohlédnutí za srpnem 1968HISTORIE

Dlouhých čtyřicet let uplynulo od doby, co na území 
tehdejšího Československa vstoupila tzv. spřátelená 
spojenecká vojska, aby naši zemi zachránila od kontra-
revoluce. Když o těchto událostech hovoříme s mladšími 
lidmi, připadá nám, že buď ve škole neposlouchali, nebo 
jim učitelé o těchto událostech nic nepověděli. Pravda 
bude ovšem nejspíš někde uprostřed. Nakonec, proč 
by se mladí, v demokracii žijící lidé zabývali takovou 
minulostí? Minulostí, kterou – jak ti zasvěcenější rádi 
říkají – zpackali jejich rodiče? 

Protože v době, kdy se za jedinou noc 
na celé naše území přesunula letadla a obrněné 
transportéry rozbíjely asfaltové silnice, mi bylo 
právě osmnáct a už jsem „rozum brala“, dovolím 
si k této historii říci alespoň pár slov i ze své 
vlastní zkušenosti. Na dlouhé vzpomínky není 
pro jediné číslo Hulíňanu dostatečný prostor, 
a tak se omezím jen na několik z nich:

Vše začalo „Pražským jarem“, které při-
neslo do naší, tehdy ještě společné republiky 
příjemné oteplení. Po drsných padesátých 
letech, kdy komunisté zavírali a dokonce 
i popravovali vlastní lidi, kdy ti, kteří si ži-
vot bez svobody neuměli představit, utí-

kali za hranice a vlastní pohraničníci po nich stříleli jako 
po zajících, se několik odvážlivců pokusilo dát socialismu 
„lidskou tvář“. Jména jako Dubček, Svoboda, Smrkovský, 
Černík a další se stala symbolem demokratizačního 
procesu v Československu a už–už se zdálo, že ji přijmou 
i ti, kteří byli od osvobození od fašismu „naším vzorem“. 
Zejména velký Sovětský svaz, v němž bylo i nemožné 
možným... 

Přeskočme rovnýma nohama do děje oněch poled-
nových měsíců roku 1968. 

Najednou se lidem lépe nadechovalo. Měli před se-
bou ideu v socialismu žijící země, v níž se daří demokracii. 
Takzvaný „demokratizační proces“ se projevoval zejména 

Bylo mi osmnáct ...
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v médiích – tisk, rozhlas a televize se pouštěly stále dál 
a lidé dokonce začali články v tisku a vysílání ostatních 
médií hltat. Noviny četli i ti, kteří do té doby dávali před-
nost sportovním stránkám nebo rozhlasovému vysílání 
Svobodné Evropy a Hlasu Ameriky. Posledně jmenované 
rozhlasové stanice se do té doby poslouchaly nejen s vel-
kými obtížemi, neboť byly hojně rušeny, ale i s notnou 
dávkou strachu, aby hlas z reproduktorů nezaslechl 
nějaký uvědomělý soudruh (to v lepším případě) nebo 
dokonce agent či spolupracovník StB (Státní bezpečnost 
– vysvětlivka pro později narozené).

V létě se do naší krásné a téměř svobodné země na-
stěhovali vojáci spojeneckých vojsk. Cvičení Vltava mělo po-
sílit naši víru v bezpečnost, nicméně byl to jen předvoj blížící 
se zkázy. Když jsem idealisticky ujišťovala svého v první 
světové válce narozeného tátu, že sice zůstávají ti sovětští 
vojáci poněkud déle, ale určitě nakonec odejdou, skepticky 
poznamenal: „Ti neodejdou. Ti už tu zůstanou...“

A tak se skeptici začali tiše připravovat na to nejhor-
ší, idealisté se radovali z nově nabyté svobody. Než přišel 
ten osudný 21. srpen 1968. 

Lidé se toho dne cestou do práce s rudýma nevy-
spalýma a uplakanýma očima na ulici zdravili, aniž by se 
znali. Do života se opět začal vkrádat strach. Válka. Je toto 
válka? Říkali jsme si brzy ráno, když naše města a vesnice 

začala obsazovat vojska „spřátelených armád“. Protože 
otec neuměl rusky (a u nás doma byly ty tanky a obrněné 
transportéry už brzy zrána), vyrazili jsme společně do ulic: 
Víte proč jste tady? Víte vůbec kde jste? To byly otázky, 
na které odpovídali ruští vojáci ne starší ode mne slovy: 
„Dostali jsme rozkaz...“ A když vám dají rozkaz, abyste 
do nás stříleli? „Budeme střílet,“ zněla odpověď.

A také stříleli. V Praze, v Bratislavě, v Brně, Ostravě... 
Ano, začala válka. Říkalo se jí studená. A „kontrarevolu-
cionáři“? Obyvatelé Československa? Pochopili jsme, že 
politická situace ve světě není zralá pro to, abychom se 
ještě pokusili něco měnit. Nastala nejhorší léta mého 
života. Ano, prožívali jsme svá malá štěstíčka, ti, kteří jsme 
se moc nevzpouzeli, jsme i studovali, vdávaly a ženili se, 
zakládali rodiny, vychovávali děti, chodili jsme do hospod, 
kde jsme mluvili protistátně šeptem a ohlíželi se... Prostě 
žili. A byli šťastní, že to vše trvalo „jen“ 21 let. Pak přišlo 
lepší politické klima ve světě, přišly naše děti a na Národní 
třídě volaly „Máme holé ruce“... Dál to už známe všichni. 
Jen se obávám, že ne všichni jsme schopní svou paměť 
také oprašovat.

Tak na osudný srpen 1968 vzpomíná osmapadesát-
nice. Jak si na něj vzpomíná osmdesátník, který nechce 
být jmenován? Nabízíme vám i jeho pohled, jako pohled 
o jednu generaci starší a zkušenější.

Hrst vzpomínek  

Atmosféra po lednu 1968. Pražské jaro. Vedení 
státu i jeho obyvatelé se postupně rozdělovali na pro-
gresivní (ty, kteří změny vítali a podporovali je) a konzer-
vativní (ty, kterým dosavadní stav vyhovoval). V té době 
jsem i já věřil v možnou reformu socialismu přijatelnou 
v tomto evropském prostoru. Nikoliv v moskevský model 
doposud tvrdě prosazovaný dosavadním vedením strany 
a vlády, který nám v únoru 1948 importovali a který 
vycházel ze zkušeností ruského proletariátu po roce 
1917. Věřil jsem v model, který prosazovali u nás lidé 
přece jen s jinou mentalitou...

Bohužel to platilo jen dočasně a násilně to ukončil 
21. srpen 1968 po zcela nečekaném vstupu sovětských 
vojsk tzv. Varšavské smlouvy pod vedením a na příkaz 
nejvyšších politických činitelů ÚV KSSS v čele s Leonidem 
Brežněvem, který se mimochodem osobně podílel 
na osvobození naší země v roce 1945.

Byl večer kritického 20. srpna a já se m si připravoval 
doma podklady pro služební cestu do Prahy, kterou jsem 
měl absolvovat druhého dne. Krátce před 23. hodinou 
jsem zaslechl výzvu Československého rozhlasu, abychom 
neodcházeli od rozhlasových přijímačů, protože zakrátko 
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bude zveřejněna důležitá zpráva. V tom čase v Praze 
na letišti Ruzyň přistávala těžká sovětská letadla (spe-
ciály) s tanky a obrněnými vozidly a řadily se k výjezdu 
do našeho hlavního města. Do centra kontrarevoluce, jak 
dění u nás tenkrát označovalo sovětské vedení. Pak přišla 
ta zdrcující zpráva: Vojska našich přátel (SSSR, NDR, PLR, 
MLR a BLR) překročila naši státní hranici za účelem obrany 
socialismu a v zájmu potlačení kontrarevoluce. Za mého 
života to byla již druhá okupace naší země. Německo 
v roce 1939, SSSR a spojenci v roce 1968.

Té noci jsme už nešli spát. Vždyť nebylo možné 
vyloučit válku! Na služební cestu jsem samozřejmě ne-
odjel. U prvních dělnických vlaků i na pracovištích se 
začaly shromažďovat hloučky lidí. Pilně se debatovalo 
a nebylo prakticky člověka, který by s takovým postupem 
souhlasil. Mezi nejfrekventovanější slova té doby patřila: 
agrese, okupace, pošlapání státní suverenity, ztráta všech 
ideálů v socialismus s lidskou tváří... A konec sympatií 
k našemu příteli „nejvěrnějšímu“. Okupační vojska jsme 
v Hulíně zrána zatím nikde neviděli.

Tehdy jsem pracoval mimo Hulína a můj zaměstna-
vatel jako stovky jiných dělal opatření nutná k zajištění 
provozu. Byla zavedena nepřetržitá služba u telefonu 
a dálnopisu, ještě dopoledne bylo zveřejněno provolání ÚV 
KSČ Všemu lidu ČSSR. Odsuzovalo vpád cizích armád...

Když jsme v práci vše potřebné zajistili, mohli jsme se 
vrátit ke svým rodinám. Při cestě na nádraží na křižovatce 
jsme zaregistrovali první sovětské vojáky, které právě 
rozvážela armádní vozidla vždy po dvou jako „regulovčíky“. 
Vojáci, většinou pocházející ze Zakavkazska, byli špinaví, 
neoholení, nepromokavé pláště jim sahaly až na paty, 
s nezbytným automatem na prsou a také řádně vystrašeni 
neadekvátní propagandou doma hleděli na nás nechápavě 
– stejně jako my na ně. Na našich klopách viděli trikolory, 
stejně jako v letech 1918 a 1945... Přijeli jsme do Hulína 
a také zde byl poměrně klid. Až odpoledne jsme zahlédli 
projíždějící obrněné vozy, v odkrytých poklopech vojáci 
s kulomety či samopaly připravenými k palbě. Rodiny se 
snažily v rámci finančních možností zajistit dostatek mou-
ky, cukru, mýdla, svíček i petroleje... Neustále hrál rozhlas 
i televize jako jediný zdroj informací. A poskytovaly nám 
otřesné záběry z Prahy i Brna. Hořící dopravní prostředky, 
boj o rozhlas, první oběti na civilistech...

U nás byla pouze vojska sovětská. V Kroměříži 
i Uherském Hradišti se snažila proniknout do tamních 
kasáren, ale tanky se jim postavily před hlavní bránu.

Zoufalá situace pro okupační vojska nastala v sou-
vislosti s ubytováním, přísunem vody a pohonných látek. 
Zabrala proto kdejaké volné prostory, dodávku vody 
v ocelových sudech stejně jako pohonných hmot obsta-
rávaly vrtulníky...

V okruhu svých opravdových přátel jsem nikoho ne-
ztratil. Nepočítaje ideály, že náš nejlepší přítel – alespoň 
dosud tak proklamovaný – nemá poctivé úmysly...

Následovaly rezoluce, podpisové akce na každém 
kroku... Všechny za odchod vojsk z naší země. S vojáky 
jsem se do konfliktu nedostal, vždyť jedinou a největší 
starost jsem měl o svou rodinu. Všichni jsme se báli 
dalšího vývoje, neboť kdykoliv stojí voják se zbraní proti 
bezbrannému civilistovi, stává se situace nenormální, 
nepředvídatelnou a jediné, co je v té chvíli rozumné, je 
vyhnout se jí.

... tank u školy 
v Hulíně
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Náš rodinný život se nijak nezměnil. Snad jsme 

k sobě měli ještě blíž v denních obavách, co přinese zítřek. 
Riskovat v této situaci by bylo nezodpovědné.

Ti, kteří viděli v kinech nebo na televizních obrazov-
kách záběry z jednání našich představitelů v Bratislavě 
nebo Čierné při Čope, nechť si připomenou licoměrné 
bratrské objímání soudruha Brežněva s představiteli 
našeho státu. Samozřejmě s nezbytným líbáním na obě 
strany po slovanském způsobu. 

S odstupem čtyřiceti let zjišťuji, že své stanovisko 
nemusím měnit. Vím, že tento krok byl kardinální chybou 
tehdejšího vedení KSSS a domnívám se, že to byl počátek 
konce sovětského impéria, který nakonec vyvrcholil úpl-
ným rozpadem tohoto kolosu. Absolutní ztrátou důvěry 
na mezinárodním poli.

Co k slovům osmdesátníka dodat? Snad jen – ne-
zapomínejme! Průzkumy, které v těchto osudných dnech 
proběhly tiskem, jsou totiž alarmující. Zejména mladí 
lidé čím dál méně vědí o tom, co potkávalo jejich rodiče, 
prarodiče, jakým konfrontacím byli vystaveni. Poděkujme 
ovšem těm mladým lidem, že zbourali to, co se nám 
za dlouhá léta nepodařilo. Měli pro to lepší podmínky než 
my, ale važme si toho a připusťme, že nás to neomlouvá. 
Na druhou stranu...v srpnu roku 1968 mohlo být vše 
jinak. Mohli jsme se postavit. Být stateční. Bránit se... 
Jenže naši otcové si ještě dobře pamatovali, jak dopadl 
takový postoj v Maďarsku v polovině padesátých let. Ale 
to je už jiná kapitola.

Zpracovala: Alžběta Škarpichová

Okolí Hulína obývali už pravěcí lidé

Archeologické výzkumy v Hulíně a Pravčicích 
začaly v katastru obou obcí před téměř dvěma lety. 
Archeologové se do nich vždy pouští v předstihu, což 
se jim v této lokalitě opravdu vyplatilo. Vždyť v těchto 
místech odkryli úžasné množství nálezů, které mapují 
průřez celým pravěkem. 

„Letošní úspěch navázal na loňské práce, při nichž 
jsme odkryli nedaleko Hulína pochodový římský tábor 
z období markomanských válek,“ řekl ředitel olomouc-
kého archeologického centra Jaroslav Peška. „V této 
lokalitě, kterou označujeme jako Hulín-Pravčice I, se 
nám nepodařilo najít nic, co by se dalo jednoznačně 
spojit s Římem. Jsou zde ale zachycena veškerá osídlení 
pravěkých obyvatel, kteří se živili zemědělstvím,“ nechal 
se slyšet vedoucí  výzkumu Miroslav Daňhel. Na něko-
lika hektarech nalezli pozůstatky kultury lineární nebo 
moravské malované keramiky. Z období osidlováni Kelty 
se v lokalitě zase dochovaly různé spony nebo ozdoby 
oděvů. Ze starší doby bronzové bylo odkryto několik 

objektů, o kterých se ovšem neví, co přesně znázorňují. 
Může jít o způsoby pohřbívání nebo styly boje. V jedné 
jámě nalezli archeologové také shozenou ženu, která 
měla ještě pod sebou ukryté dítě. Nalezeny byly ka-
menné formy pro zpracování kovů, přívěsky z mušlí 
a keramické střepy, které jsou důkazem obchodování. 
Podle archeologů z Olomouce pocházejí ze druhého 
století našeho letopočtu, kdy se tato keramika vyráběla 
ve Francii, takže na naše území se mohla dostat jedině 
obchodováním v době římské. Další archeologicky vý-
znamné nálezy vydala pole v lokalitě Hulín-Pravčice II, 
táhnoucí se podél hlavní silnice vedoucí do Holešova. 
Právě zde bylo odkryto na tři a půl tisíce sídlištních 
objektů a několik desítek hrobů. Z období kultury line-
ární keramiky se zde dochovaly například pozůstatky 
nadzemních domů, keramických úlomků, pazourků nebo 
sekyrek. Nacházelo se tu dokonce množství zlata, stříbra 
a předmětů z jantaru. Ty budou moci společně s kera-
mickými předměty zanedlouho obdivovat i návštěvníci 
Muzea Kroměřížska.
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Naposledy jsme se Ing. Zdeňka Ondrucha, 
CSc., který pracuje pro Archeologické centrum 
v Olomouci, na výsledky archeologického 
průzkumu u Hulína zeptali vloni v květnu. Jak 
se na něj dívá dnes po více než roce?

Záchranný archeologický výzkum 
v okolí Hulína je veden už třetím rokem před 
stavbou dálnice a rychlostních komunikací 
R55 a R49. Lze konstatovat, že silniční vý-
stavbu v žádném případě nezbrzdil, naopak 
umožnil prozkoumat nebývalé množství 
historických objektů a nálezů ještě před 

zahájením těchto staveb. V současnosti pokračuje výzkum 
v lokalitě Pravčice I nad starou cestou ve směru Hulín 
– Pravčice a v lokalitě Pravčice II na pravé straně 
silnice z Hulína do Holešova. Lokalita v oblasti 
kruhové křižovatky nad bývalým Státním statkem 
očekávání archeologů nesplnila.

V lokalitě Pravčice 1 se od března 2007 
do dneška prozkoumalo asi 1100 objektů do-
kládajících nejstarší dobu osídlení, mladší dobu 
kamennou s kulturou lineární keramiky. Podařilo 
se navázat na objevený římský příkop ze září 
2006, jenž svědčí o přítomnosti římských vojáků 
v Hulíně. Vše nasvědčuje tomu, že opevněný 
římský tábor z konce 2. století našeho letopočtu 
měl čtvercový nebo obdélníkový tvar s jednou 
stranou cca 500 metrů, což by umožňovalo po-
byt jedné legie čítající šest tisíc vojáků. U brány 

Jak pokračujete s archeologickým průzkumem?
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tábora byl vykopán i předsunutý příkop – titulus, chránící 
předsunutou hlídku.

V lokalitě Pravčice II prozkoumali archeologové 
za rok své práce přibližně 3500 sídlištních objektů s osmde-
sáti žárovými a kostrovými hroby. Významný je především 
objev pozůstatků halových staveb o rozměrech 20 až 70 
metrů, jejichž stáří se datuje na 4 tisíce let před naším 
letopočtem. V hrobech starých dva a půl tisíce let před 
n. l. byly mimo bronzových destiček chránících zápěstí 
lukostřelce objeveny i zlaté plíšky na ozdobu hlavy, dále 
pak stříbrné a jantarové šperky. Nalezené kostry byly vždy 
ve skrčené poloze. Muži na pravém a ženy na levém boku 
s hlavou obrácenou k východu.

Archeologové při preparaci pravěkého koně.

Byl devátý srpen a jídelna hulínské Roviny se sta-
la místem pro neobvyklou oslavu. Pátého srpna totiž 
oslavil svých sto let záhlinický občan Bohumil Jadrníček. 
Muž, po jehož boku seděli dva synové, osmašedesátiletý 
Bohumil žijící střídavě na Floridě a v Německu, dvaaše-

Když staletí tančíSPOLEČNOST
desátiletý Pavel, s nímž sdílí oslavenec společný domov 
v Záhlinicích, a přítelkyně Bedřiška. Dáma, která si spolu 
s Bohumilem Jadrníčkem ještě před dvěmi lety pravidelně 
jezdila do Zlína a Přerova zatančit. Příležitost zatančit si 
v kruhu svých nejbližších si oslavenec nenechal ujít ani 

Hulíňan     8 - 9/2008

17

SPOLEČNOST
tentokrát. Jakmile skončily oficiality spojené s gratulacemi 
k tomuto neobvyklému životnímu výročí, k nimž se připojil 
i starosta Hulína Roman Hoza, a hosté si pochutnali na svá-
teční svíčkové, zahrála oslavenci živá hudba a Bohumil 
Jadrníček vzpřímeně jako za mlada prováděl parketem 
svou taneční partnerku.

Bělovlasý muž, ani zdaleka nepřipomínající staříka, se 
rozpovídal o svém dlouhém životě. Působil ve státní službě 
nejdříve jako četník a později ve Sboru veřejné bezpečnosti, 
z něhož odcházel do důchodu jako vyšetřovatel kriminální 
služby v Kroměříži. Není záhlinickým rodákem. Do Záhlinic 
se jen přiženil, protože jeho kořeny sahají na Valašsko. 
Narodil se ve Fryštáku a rád si vzpomíná, jak jako chla-
pec a mládenec chodil pěšky z Fryštáku přes Lukoveček 
a Rusavu na procesí na svatý Hostýn. Když mu bylo 91 let, 
ovdověl, a ač má vnuky a pravnoučata, bylo mu teskno. Jen 
do chvíle, než si našel svou partnerku do tance.

Být ve společnosti oslavence, který v dobré kondici 
slaví sto let, a nezeptat se na recept dlouhověkosti, by bylo 
přímo hříchem. Naše očekávání, že žil zdravě, vyhýbal se 

tučnému, sladkému, alkoholu a stresům či jakýmkoliv 
jiným „špatnostem“, se ovšem nesplnilo. „V mládí jsem pil, 
co jsem mohl,“ řekl se smíchem věčného mladíka. „Byl jsem 
myslivec, a tak bez kalíšku to ani nešlo. Rád jsem chodil, 
tančil, jezdil na kole a opravdu s chutí jsem se vždy najedl. 
Na tom se nic nemění ani dnes. Kdyby teď rozkrájeli ten 
dort, co mám před sebou (ukázal na obrovskou knihu 
plnou máslového krému), celý bych jej snědl.“

Naštěstí zůstalo jen při slovech, zato při pohledu 
na kuráž, s jakou brázdil Bohumil Jadrníček toho dne 
parket, bychom jeho slovům klidně uvěřili.

Popřejme oslavenci ještě mnoho let mezi jeho nej-
milejšími! Ať jej neopouští humor, chuť do života, do jídla, 
ať se jeho ztráta sluchu alespoň zpomalí a věkem pozna-
menaný zrak nechť mu dopřeje vidět všechno, co ještě 
považuje za krásné. Zvedněme pomyslnou číši a přejme si, 
aby všichni lidé, kteří se v Hulíně dožívají tak úctyhodného 
věku, jako nyní staletý Bohumil Jadrníček, prožili své stáří 
obklopeni tolika laskavými a milujícími lidmi, jako on.

Alžběta Škarpichová

V měsících červenci a srpnu jsme se rozloučili 
s těmito našimi spoluobčany:

František Batoušek (1948) Karel Živnůstek (1934)
Jitka Menšíková (1961) Josef Janoušek (1956)
Zdeněk Spisar (1935) Anna Králová (1906)
Antonín Nehoda (1932) Oldřich Gergela (1938)
Karel Košina (1923) Antonín Jančálek (1920)
Olga Holubová (1930) Bohumír Nehoda (1928)
Magda Zapletalová (1946) Ludvík Musil (1922)
Jaroslav Pospíšil (1947)

Opustili nás



Hulíňan     8 - 9/2008

17

SPOLEČNOST
tentokrát. Jakmile skončily oficiality spojené s gratulacemi 
k tomuto neobvyklému životnímu výročí, k nimž se připojil 
i starosta Hulína Roman Hoza, a hosté si pochutnali na svá-
teční svíčkové, zahrála oslavenci živá hudba a Bohumil 
Jadrníček vzpřímeně jako za mlada prováděl parketem 
svou taneční partnerku.

Bělovlasý muž, ani zdaleka nepřipomínající staříka, se 
rozpovídal o svém dlouhém životě. Působil ve státní službě 
nejdříve jako četník a později ve Sboru veřejné bezpečnosti, 
z něhož odcházel do důchodu jako vyšetřovatel kriminální 
služby v Kroměříži. Není záhlinickým rodákem. Do Záhlinic 
se jen přiženil, protože jeho kořeny sahají na Valašsko. 
Narodil se ve Fryštáku a rád si vzpomíná, jak jako chla-
pec a mládenec chodil pěšky z Fryštáku přes Lukoveček 
a Rusavu na procesí na svatý Hostýn. Když mu bylo 91 let, 
ovdověl, a ač má vnuky a pravnoučata, bylo mu teskno. Jen 
do chvíle, než si našel svou partnerku do tance.

Být ve společnosti oslavence, který v dobré kondici 
slaví sto let, a nezeptat se na recept dlouhověkosti, by bylo 
přímo hříchem. Naše očekávání, že žil zdravě, vyhýbal se 

tučnému, sladkému, alkoholu a stresům či jakýmkoliv 
jiným „špatnostem“, se ovšem nesplnilo. „V mládí jsem pil, 
co jsem mohl,“ řekl se smíchem věčného mladíka. „Byl jsem 
myslivec, a tak bez kalíšku to ani nešlo. Rád jsem chodil, 
tančil, jezdil na kole a opravdu s chutí jsem se vždy najedl. 
Na tom se nic nemění ani dnes. Kdyby teď rozkrájeli ten 
dort, co mám před sebou (ukázal na obrovskou knihu 
plnou máslového krému), celý bych jej snědl.“

Naštěstí zůstalo jen při slovech, zato při pohledu 
na kuráž, s jakou brázdil Bohumil Jadrníček toho dne 
parket, bychom jeho slovům klidně uvěřili.

Popřejme oslavenci ještě mnoho let mezi jeho nej-
milejšími! Ať jej neopouští humor, chuť do života, do jídla, 
ať se jeho ztráta sluchu alespoň zpomalí a věkem pozna-
menaný zrak nechť mu dopřeje vidět všechno, co ještě 
považuje za krásné. Zvedněme pomyslnou číši a přejme si, 
aby všichni lidé, kteří se v Hulíně dožívají tak úctyhodného 
věku, jako nyní staletý Bohumil Jadrníček, prožili své stáří 
obklopeni tolika laskavými a milujícími lidmi, jako on.

Alžběta Škarpichová

V měsících červenci a srpnu jsme se rozloučili 
s těmito našimi spoluobčany:

František Batoušek (1948) Karel Živnůstek (1934)
Jitka Menšíková (1961) Josef Janoušek (1956)
Zdeněk Spisar (1935) Anna Králová (1906)
Antonín Nehoda (1932) Oldřich Gergela (1938)
Karel Košina (1923) Antonín Jančálek (1920)
Olga Holubová (1930) Bohumír Nehoda (1928)
Magda Zapletalová (1946) Ludvík Musil (1922)
Jaroslav Pospíšil (1947)

Opustili nás
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Loňští deváťáci se rozletěli do života

Malé ohlédnutí za předchozím školním rokem 

Za přítomnosti vedení školy, představitelů města, 
vyučujících a rodičů proběhlo 26. 6. 2008 v Kulturním 
Klubu Hulín slavnostní vyřazení žáků 9. tříd. Toto loučení 
deváťáků se školou se stalo v Hulíně již tradicí. Dříve než 
rozprostřou svá křídla a rozlétnou se do svých nových 
působišť na středních školách či odborných učilištích, vy-
chutnali si rozloučku se svými mnohaletými kamarády.  
V 9. A třídě bylo v loňském školním roce celkem 21 žáků, 
jejichž třídní učitelkou byla Mgr. Hana Fuksová. V 9. B to bylo 
22 žáků, které vyprovodil třídní učitel Mgr. Jaroslav Walter 

a v 9. C celkem 19 žáků, se kterými se rozloučila jejich třídní 
učitelka Mgr. Alena Goišová.

Přání úspěchů, zdraví a radosti ze všeho, co v životě bu-
dou dělat, se nesly sálem plným skorodospělých mladých lidí. 
Přejme jim ty nejlepší osudy a perspektivy, s jakými se v ná-
sledujících letech mohou setkat. Nechť na Hulín vzpomínají 
jen v dobrém a nechť nikdy nezapomenou, že právě v tomto 
městě prožili ty nejdůležitější okamžiky svého dětství. Právě 
tady se postavili na nohy a začali konečně rozhodovat sami za 
sebe. Nechť jsou jejich rozhodnutí vždy jen ta nejlepší! 

V uplynulém školním roce navštěvovalo 
školní družinu při ZŠ Hulín celkem 95 dětí, 
které byly rozděleny podle věku do tří 
oddělení.

Žákům byly k dispozici kmeno-
vé třídy, počítačová herna, knihovna 
a tělocvična. Hojně využívané bylo 
hřiště za školou. Nový sportovní are-
ál s hracím koutkem pro nejmenší, 
který se postupně buduje na bývalém 
pozemku ZŠ, přispěje ještě více k pohy-
bovému rozvoji našich ratolestí.

V průběhu školního roku jsme uspořádali 
s dětmi řadu výletů, ať již za zimním sportem, plaváním, 
či do ZOO Lešná a Dinoparku Vyškov. Vydařená byla také 
výprava do Hipocentra v Koryčanech, kde jsme si vyzkou-
šeli své jezdecké schopnosti na koni a blíže se seznámili 
se vším, co s chovem koní souvisí.

Školní rok 2007-2008 je už v této chvíli minulostí. 
Odpoledne plné zábavy a netradičních soutěží spojené 
s táborákem a opékáním špekáčků správně naladilo 
každého přítomného. Na všechny čekaly tolik vytouže-

né dny volna. Krásné letní prázdniny, ale 
nakonec i ty uběhly jako voda. To, že 

poslední slunečné dny ve školním 
roce děti ŠD vyzvaly na hulínské 
koupaliště, je už dnes jen pěknou 
vzpomínkou na společně prožité 
dny uplynulého školního roku. 
Stejně jako skotačení, dětský 

smích a úsměv, které probouzí 
snad v každém z nás vzpomínku 

na krásné a bezstarostné dětství.
Prázdniny jsou za námi, čeká nás 

nový školní rok plný povinností i radostí. 
Přesto bychom neradi do něj vstoupili s dluhem. Dlužíme 
jedno upřímné poděkování manželům Spurným za po-
moc při přípravě táboráku na rozloučku s uplynulým 
školním rokem. Kéž ten nový, který jsme právě v těchto 
dnech zahájili, přinese dětem ve školní družině alespoň 
tolik krásných zážitků, jako ten minulý.

Vychovatelky školní družiny
ZŠ Hulín
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čí 
ško

ly Termín: 10. a 11. 10. 2008 (pátek a sobota)
Program: 
9. 10. 2008 (čtvrtek) - dopoledne školní akademie pro žáky 
10. 10. 2008 (pátek) - slavnostní zahájení oslav za přítomnosti hejtmana Zlínského kraje
 - od 12.00 hodin před školou a ve vestibulu
 - prohlídka pro pozvané od 12.15 do 12.45 hodin
 - občerstvení pro pozvané ve ŠJ od 12.45 do 14.00 hodin
 - otevřená škola pro veřejnost od 13.00 do 16.00 hodin
 - školní akademie pro veřejnost v 17.00 hodin
                            
11. 10. 2008 (sobota)  - otevřená škola pro veřejnost od 8.00 do 12.00 hodin
 - prodej upomínkových předmětů

Organizace vlastní oslavy:
1) vstupní prostor:  - prodej Almanachu a upomínkových předmětů
 - průvodcovská služba (žáci 8. a 9. roč.)

2) hlavní budova: - v každé odborné učebně žák – informátor, který ukáže 
   návštěvníkům učebnu a podá veškeré informace o využití, 
   včetně ukázek (např. video, počítače, interaktivní tabule, atd.)
 - u historického koutku a panelů na chodbách totéž

3) Pavilony I. stupně + ŠD + ŠJ:
 - prodej Almanachu a upomínkových předmětů
 - v každé budově průvodce, který podá veškeré informace

4) Prohlídka pro hosty:  - v roli průvodců vedení školy

5) Školní akademie:
- na KK Hulín od 17.00 hodin pro veřejnost a hosty

6) Hosté:
- hejtman Zlínského kraje a jeho hosté
- bývalí zaměstnanci Základní školy Hulín
- představitelé MěÚ Hulín
- představitelé odboru školství „trojkové obce“
- zástupci KÚ odboru ŠMS

- zástupci sponzorských organizací

V organizaci oslav může dojít ke změnám.
V Hulíně dne 17. 8. 2008.

Mgr. Tomislav Kolařík – ředitel školy
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Ve školce o dopravě

Byl jeden z těch krásných červencových dní. Děti 
v mateřské škole Decent se nemohly dočkat vzácné ná-
vštěvy. Hned po dopolední svačince měli přijet policejním 
autem velitel dopravního inspektorátu Milan Kalina spolu 
s místostarostou Petrem Polákem. 

Čekání na vzácné hosty si děti s paní učitelkami vy-
plnily povídáním o dopravních předpisech. Byla to taková 
malá zkouška, než přijede opravdový policista v bílé čepici 
a bude se jich na mnohé ptát.

Ptal se a ony téměř všechno věděly. Také byly králov-
sky odměněny, vždyť oba pánové nakonec otevřeli velkou 
krabici a vyložili z ní spoustu dárků. Nejvíce se dětem líbili 
plyšoví medvídci, které si už dnes zajisté pyšně připínají na 

bezpečnostní pásy. A také spousta obrázků a jiných dárků 
přinesla ne menší radost jako možnost vyzkoušet si, jak 
se sedí v opravdovém policejním autě. Někteří dokonce 
zkusili i rozsvítit maják a spustit sirénu, s jakou policisté 
uhání k dopravním nehodám.

Jak se na dobré hostitele patří, nezapomněly ani děti 
obdarovat hosty. Pan Kalina měl velikánskou radost z obráz-
ků, které mu namalovaly. Dokonce řekl, že tak složité dopravní 
rébusy, jaké na svých obrazových křižovatkách školkáři vy-
mysleli, skoro ani ve své mnohaleté praxi neviděl ...

Z dárků od dětí měl dopravní policista M. Kalina opravdovou radost. Děti si zas nemohly vynachválit možnost usednout do policejního auta.

Co připravuje Středisko pro volný čas v Hulíně?KLUBÍČKO
Září:

V sobotu 20. 9. 2008 máme na programu PLETENÍ 
KOŠÍKŮ Z PEDIGU. Kurz pletení košíků z přírodního ma-
teriálu pedigu začíná v 9 hodin v prostorách SVČ Hulín. 
Předpokládáme, že potrvá 2 a půl hodiny. Práce s pedi-
gem není náročná, zvládne ji každý. 

Stačí, když si s sebou přineste zahradnické nůžky, 
ručník a přezůvky. Vzhledem k velkému zájmu se přihlaste 

do kurzu nejpozději do 17. 9., a to v kterýkoliv pracovní 
den přímo v SVČ nebo telefonicky na čísle 573 350 127.

Říjen:
SVČ Hulín pořádá v pátek 3. 10. 2008 tradiční pod-

zimní procházku po ZOO Lešná s lampionem.
Odjezd je v 16.30 hod. od SVČ, s příjezdem k SVČ 

v Hulíně se počítá ve 21 hodin.
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Dění v táboře se odehrávalo přesně podle 
antických příběhů. 

V době olympiády v Číně  to bez sportovních výkonů 
 ani v koňáckém táboře na Ondráši nešlo. 

Bojovali jako o život.

Při hledání nejlepší pastviny pro  koně došlo
 i na zakládání herbářů. Některé z nich byly 

opravdu zdařilé.

O koně se staraly děti od brzkého rána do večera. Nejen 
krmily, hřebelcovaly a jezdily, ale jejich hřívy byly jakoby 

prošly koňskými kadeřnickými salóny.

Byly samozřejmě i chvíle, kdy se „obyčejně“ 
soutěžilo.
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Výlet do Kroměříže s prohlídkou tamního muzea byl jednou z mnoha prázdninových aktivit Městské knihovny Hulín. 
Tato kulturní instituce nabízí  zajímavě prožité chvíle nejen v průběhu roku, ale i o prázdninách. Krajíc chleba 

se dětem  po procházce městem opravdu hodil. A hlavně chutnal...

Hulíňané  se už stali součástí všech kulturních akcí 
v našem městě. Jako hostitelé Hulínského hudebního 

léta 2008 se opět osvědčili a letošní prohlídku dechových 
orchestrů ukončili. Milovníci dechovky se na ně mohou 

opět těšit o Svatováclavských hodech.

Pauzy mezi jednotlivými kapelami vyplnily mažoretky ze skupi-
ny Kontrasty Hulín. Na ploše před pódiem vystoupily  sólově i ve 
skupinových skladbách. Návštěvníci Hulínského hudebního léta 

se přesvědčili, že za jejich oceněními je kus poctivé práce.

Kapelník Petr Polák  se se svým saxofonem pěkně
vydováděl. U  publika si za své sólo vysloužil 

dlouhý aplaus.
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Nejlepší ženy MXM.

Před sokolovnou si památeční společné foto pořídili 
pozvaní bývalí i současní judisté. Ti nejmenší zatím 

na fotografii chybí.

Uprostřed významných hostů oslav 40. výročí
 založení hulínského juda byla i oceněná cvičitelka 

Božena Knotková.

Nejmladší členové MTB Teamu Cyklo MXM Hulín:
 zleva Marek a Jakub Letevovi, 

Tomáš Obdržálek.

Přeborník Hulína MXM.

Hulíňan     8 - 9/2008
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Stoletý věkový rozdíl. Bohumil Jadrníček narozený 
5. srpna 1908 se svým pravnukem.

I ve svém úctyhodném věku si Bohumil Jadrníček, obklopen 
svými blízkými a přáteli, ve svůj velký den zatančil.

Přátelství má ve stáří dvojnásobnou cenu. Ví to i oslavenec, 
který se svou přítelkyní za poslední léta protančil několik bot. 

Mužská větev rodiny Jadrníčků. Synové, vnuci a pravnuci se 
sešli na oslavě staletého jubilea nejstaršího občana Hulína.
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Kroužky na školní rok 2008 - 2009

Na programu je prohlídka ZOO za svitu lampionu. 
Nezapomeňte si tedy vzít s sebou lampion, svačinku, pití, 
pláštěnku, malé kapesné a hlavně dobrou náladu!

A opět počítejte s tím, že o tuto akci bývá velký 
zájem, a tak se prosím přijděte nahlásit do 29. 9. Stačí 
i telefonicky na čísle 573 350 127.

Oddělení společenských věd        
 1. Kurz němčiny pro začátečníky – MŠ, ZŠ
 2. Kurz němčiny pro mírně pokročilé – ZŠ
 3. Kurz němčiny pro pokročilé – ZŠ
 4. Kurz angličtiny pro začátečníky – MŠ, ZŠ
 5. Kurz angličtiny pro mírně pokročilé – ZŠ
 6. Kurz angličtiny pro pokročilé – ZŠ
 7. Šipky – 5. – 9. třídy
 8. Šachy – 5. – 9. třídy
 9. Hrátky s flétnou a pohádkou od 5 do 10 let
 10. Kytara bez not – výuka hry na kytaru 
 11. Historický šerm – Kroměříž 7. – 9. třídy        
 12. Žensen klub – pro ženy 
 13. Šikovné ruce (Brouk Pytlík) – 1. – 9. třída
 14. Dívčí klub – dívky 6. – 9. třída ZŠ
 15. Keramický kroužek – pro děti i dospělé
 16. Oskárek – maminky s dětmi na MD
 17. Folklorní taneční kroužek – 3. – 5. třída 
 18. Dračí doupě – strategické hry
 19. Sudoku – hrajeme si s čísly

Tělovýchova
 1. Cykloturistický kroužek – 3. – 9. třída ZŠ  
 2. Veselé hopsání – taneční kroužek MŠ 
 3. Veselé hopsání – taneční kroužek 1. – 4. třída ZŠ
 4. Cvičení rodičů s dětmi – 3 – 6 let 
 5. Kalanetika – formování postavy – ženy
 6. Kopaná – starší žáci 6. – 9. třída ZŠ 
 7. Aerobic – dívky 6. – 9. třída ZŠ
 8. Sportovní hry – žáci 3. – 5. třída ZŠ 
 9. Přípravka kopané – ml. žáci 1. –  4. třída ZŠ
 10. Kroužek posilování – 13-15 let 

 11. Kondiční cvičení (posilování) – 13 – 26 let 
 12. Kroužek vybíjené pro děvčata – 6. – 9. třída
 13. Základy moderních společenských tanců 

Přírodovědné oddělení
 1. Akvaristický kroužek – 3. – 9. třída ZŠ 
 2. Rybářský kroužek pro začátečníky – ZŠ
 3. Rybářský kroužek pro pokročilé – ZŠ 
  (s možností získání rybářského lístku)
 4. Toulání přírodou (pro milovníky přírody)
 5. Mladí Debrujáři – výzkumníci

Oddělení techniky
 1. Počítačové hry – 1. – 5. třída ZŠ  
 2. Grafika na počítači – Písmenka 6. – 9. třída ZŠ
 3. Základy práce na PC – 1. – 3. třída ZŠ                                  
 4. Počítače, internet pro seniory      

Hulíňáček v Kvasicích
Naši malí tanečníci v hanáckých krojích 
přijali pozvání, aby vystoupili 17. srpna 
v Kvasicích. Ještě před cestou se spo-
lečně vyfotografovali. Kdoví, možná se 
v Klubíčku právě v těchto chvílích rodí nová 
tradice, kterou budou Hulíňáci ještě dlouho 
opěvovat. Vedle dobré dechovky se bude 
Hulín chlubit i malými tanečníky…
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Ve školním roce 2008/2009 je tu pro vás nová služ-
ba – Klubíčko pro prvňáčky. Denně v provozu od  
6 do 16 hodin. Zajistíme doprovod ze ZŠ a do ZUŠ.
Nabízíme 
 pestrou paletu zájmových aktivit: výtvarných, 

 pracovních, tanečních, tělovýchovných a turistických

KLUBÍČKO PRO PRVŇÁČKY

bohatou prázdninovou činnost 
víkendové akce do ZOO, AQUAPARKU atd.
Soutěže, hry, dílny pro dvě šikovné ruce a pod.

Přihlášky a bližší informace denně v SVČ nebo na 
tel./fax: 573 350 127, mobil: 602748395.

Setkání šedesátiletých spolužákůPEL-MEL

Po pětačtyřiceti letech od opuštění školních lavic 
Základní devítileté školy v Hulíně se v první červnovou 
sobotu setkali v jídelně a. s. Rovina bývalí spolužáci všech 
tří tříd ročníku, končící základní školní docházku v roce 
1963. Nebylo to poprvé. Tato setkání se konají pravidelně 
vždy po pěti letech a nechybí zde nic, co k takovému 
setkání patří. Pár proslovů, hudba, samozřejmě občer-
stvení a dobrá nálada. Letos snad chyběl jen ten tanec. 
Vedro bylo totiž úmorné a my zase o pět roků starší. 
Někteří z nás tato pravidelná setkání možná ani jednou ne-
vynechali. Třeba Milan Horáček z pilanských činžáků, ale už 
dlouhou dobu z Brna. Z nás všech to dotáhl asi nejdál. Jak 
řekl, na podzim má jít ke Klausovi. Mezi vysokoškolskými 
kantory to znamená, že má být jmenován profesorem. 
Tož, abych to nezakřikl. Letos však chyběla druhá Brňačka, 
Draha za svobodna Klimentová, se kterou se vždy snad 
všichni velice rádi vidíme. Prý kvůli nemoci. I tak to už 
v našich letech bývá. Někteří už nepřijdou vůbec, jak při 
každém setkání smutně konstatujeme. Posledním z nich 
byl František Batoušek, který jako předseda bude chybět 
pravčickým chovatelům, a nejen jim. O to vzácnější byla 
setkání s našimi bývalými učiteli, kteří přece jen jsou ještě 
o pár let starší než my jejich žáci. Přišli manželé Vacenovští, 
pan učitel Jurčík a manželé Sadilovi. Oba menší posta-
vou, ale o to s větší autoritou ve třídě a s pedagogickým 
darem snad přímo od Boha. Jak si dodnes vzpomínám, 
klid, pořádek a soustředění žáků si uměli udržet i bez 
oněch výchovných metod, dnes tolik diskutovaných mezi 

politiky i v mediích, o které dřív v Hulíně nebyla nouze. 
S přítomnými učiteli jsme vzpomínali i na další kantory. 
Zajímavé je, že vždy hodně zájmu vyvolávají vzpomínky 
na osobnost pana učitele Františka Trávníčka. Snad proto, 
že učitelkou mých hulínských spolužáků byla i jeho man-
želka, nedávno v Brně zesnulá v požehnaném věku. O panu 
učiteli Trávníčkovi se v naší rodině hovořilo jako o asketovi, 
kterému na celodenní výlet na pionýru stačí jeden chleba 
se sádlem a druhý s marmeládou. Jeho snad jedinou 
rozmazleností bylo, že do štamprle slivovice, která se dřív 
podávala hostům, jako dnes káva, si dával vrchovatou 
lžičku mletého cukru. Sám jsem byl toho svědkem, když 
navštívil mého nemocného otce. A ještě jedna vzpomínka 
na tohoto učitele několika generací Hulíňanů. Příhodu 
nám ve škole sám vyprávěl. 

Pocházel z podhůří kopcovitých Chřibů, a když se do-
stal do Hulína, nejvíc divná mu byla v okolí všudypřítomná 
rovina. Proto ho dosti zaujala informace na jeho hulínské 
svatbě, že zítra s celou rodinou půjdou do Pravčic. Zde měla 
Trávníčkova tchyně matku a tři sestry. Novomanželka zase 
několik bratranců a sestřenic. „Ptal jsem se, kde ty Pravčice 
jsou,“ říkal nám Trávníček. Odpověď dostal jednoduchou: 
„Půjdeme pod podjezd na Holešov, u Vlčkové zahrady 
odbočíme na chodník doleva, sejdeme s kopečka a bude-
me tam. Když byli skoro v Pravčicích, mladý novomanžel 
se zeptal: „A kde je ten kopeček?“ „Už jsme ho přešli,“ 
odpověděli mu příbuzní. 

Miroslav Rozkošný, Přerov



Hulíňan     8 - 9/2008

22

KLUBÍČKO

Ve školním roce 2008/2009 je tu pro vás nová služ-
ba – Klubíčko pro prvňáčky. Denně v provozu od  
6 do 16 hodin. Zajistíme doprovod ze ZŠ a do ZUŠ.
Nabízíme 
 pestrou paletu zájmových aktivit: výtvarných, 

 pracovních, tanečních, tělovýchovných a turistických

KLUBÍČKO PRO PRVŇÁČKY

bohatou prázdninovou činnost 
víkendové akce do ZOO, AQUAPARKU atd.
Soutěže, hry, dílny pro dvě šikovné ruce a pod.

Přihlášky a bližší informace denně v SVČ nebo na 
tel./fax: 573 350 127, mobil: 602748395.

Setkání šedesátiletých spolužákůPEL-MEL

Po pětačtyřiceti letech od opuštění školních lavic 
Základní devítileté školy v Hulíně se v první červnovou 
sobotu setkali v jídelně a. s. Rovina bývalí spolužáci všech 
tří tříd ročníku, končící základní školní docházku v roce 
1963. Nebylo to poprvé. Tato setkání se konají pravidelně 
vždy po pěti letech a nechybí zde nic, co k takovému 
setkání patří. Pár proslovů, hudba, samozřejmě občer-
stvení a dobrá nálada. Letos snad chyběl jen ten tanec. 
Vedro bylo totiž úmorné a my zase o pět roků starší. 
Někteří z nás tato pravidelná setkání možná ani jednou ne-
vynechali. Třeba Milan Horáček z pilanských činžáků, ale už 
dlouhou dobu z Brna. Z nás všech to dotáhl asi nejdál. Jak 
řekl, na podzim má jít ke Klausovi. Mezi vysokoškolskými 
kantory to znamená, že má být jmenován profesorem. 
Tož, abych to nezakřikl. Letos však chyběla druhá Brňačka, 
Draha za svobodna Klimentová, se kterou se vždy snad 
všichni velice rádi vidíme. Prý kvůli nemoci. I tak to už 
v našich letech bývá. Někteří už nepřijdou vůbec, jak při 
každém setkání smutně konstatujeme. Posledním z nich 
byl František Batoušek, který jako předseda bude chybět 
pravčickým chovatelům, a nejen jim. O to vzácnější byla 
setkání s našimi bývalými učiteli, kteří přece jen jsou ještě 
o pár let starší než my jejich žáci. Přišli manželé Vacenovští, 
pan učitel Jurčík a manželé Sadilovi. Oba menší posta-
vou, ale o to s větší autoritou ve třídě a s pedagogickým 
darem snad přímo od Boha. Jak si dodnes vzpomínám, 
klid, pořádek a soustředění žáků si uměli udržet i bez 
oněch výchovných metod, dnes tolik diskutovaných mezi 

politiky i v mediích, o které dřív v Hulíně nebyla nouze. 
S přítomnými učiteli jsme vzpomínali i na další kantory. 
Zajímavé je, že vždy hodně zájmu vyvolávají vzpomínky 
na osobnost pana učitele Františka Trávníčka. Snad proto, 
že učitelkou mých hulínských spolužáků byla i jeho man-
želka, nedávno v Brně zesnulá v požehnaném věku. O panu 
učiteli Trávníčkovi se v naší rodině hovořilo jako o asketovi, 
kterému na celodenní výlet na pionýru stačí jeden chleba 
se sádlem a druhý s marmeládou. Jeho snad jedinou 
rozmazleností bylo, že do štamprle slivovice, která se dřív 
podávala hostům, jako dnes káva, si dával vrchovatou 
lžičku mletého cukru. Sám jsem byl toho svědkem, když 
navštívil mého nemocného otce. A ještě jedna vzpomínka 
na tohoto učitele několika generací Hulíňanů. Příhodu 
nám ve škole sám vyprávěl. 

Pocházel z podhůří kopcovitých Chřibů, a když se do-
stal do Hulína, nejvíc divná mu byla v okolí všudypřítomná 
rovina. Proto ho dosti zaujala informace na jeho hulínské 
svatbě, že zítra s celou rodinou půjdou do Pravčic. Zde měla 
Trávníčkova tchyně matku a tři sestry. Novomanželka zase 
několik bratranců a sestřenic. „Ptal jsem se, kde ty Pravčice 
jsou,“ říkal nám Trávníček. Odpověď dostal jednoduchou: 
„Půjdeme pod podjezd na Holešov, u Vlčkové zahrady 
odbočíme na chodník doleva, sejdeme s kopečka a bude-
me tam. Když byli skoro v Pravčicích, mladý novomanžel 
se zeptal: „A kde je ten kopeček?“ „Už jsme ho přešli,“ 
odpověděli mu příbuzní. 

Miroslav Rozkošný, Přerov

Hulíňan     8 - 9/2008

23

PEL-MEL

Nejdříve překonal La Manche, pak se pokusil o Gibraltar

Dálkový plavec David Čech trénoval i na hulínském koupališti

Jednoho srpnového pod-
večera jsme se na hulínském 
koupališti potkali s opavským ro-
dákem, který se profesionálně vě-
nuje dálkovému plavání, Davidem 
Čechem. Jeho maminka pochází 
z Hulína, a tak se při nedávné ná-
vštěvě babičky Evy Plačkové (mi-
mochodem dlouholeté cvičitelky 
žen) se starostou domluvil, že 
ke svému pravidelnému tréninku 
využije hulínský bazén.   

Právě paní Plačková nám 
poskytla rozhovor o Davidovi jako 
první. David zatím usilovně brázdil 
jeden bazén za druhým a vytrh-
nout jej od nemalého tréninko-
vého nasazení by bylo hříchem. 
Kdo vlastně ten David je? 

Narodil se 12. října 1985 
v Opavě a dnes už je studentem stavební fakulty VUT 
Brno. Tento sympatický český dálkový plavec, reprezen-
tant vysokoškolského sportovního klubu Univerzita Brno, 
jako první Čech přeplaval kanál La Manche oběma směry 
nonstop plavbou. Dodejme, že v úctyhodném čase 19 
hodin a 54 minut. Zdolal celkem 84 kilometrů. Vždyť La 
Manche má jen vzdušnou čarou 33 kilometrů.

„Do třinácti let hrával tenis a lyžoval,“ vypráví 
o svém vnukovi Eva Plačková, která je na něj právem 
pyšná. „Až pak se dal na plavání a v šestnácti přešel 
na dálkové plavání. Přes kanál La Manche se poprvé vydal 
v jednom směru 7. 8. 2004, což je dnes téměř na den 
přesně před čtyřmi léty,“ řekla Davidova babička, pozo-
rujíc svého vnuka z okraje bazénu. „To mu bylo šestnáct 
a byl nejmladším plavcem, který La Manche zdolal. Jako 
osmnáctiletý se stal v roce 2006 prvním českým plavcem, 

který kanál přeplaval v obou 
směrech. Na první polovinu 
cesty potřeboval 38 kilome-
trů, při zpáteční ještě o osm 
kilometrů více. To ovšem není 
jeho jediný úspěch. Již třikrát 
vyhrál Český pohár v dálkovém 
plavání a je mistrem republiky 
v zimním plavání. Když se jej 
kdysi novináři zeptali, zda jej 
lze díky těmto vítězstvím řadit 
k světové špičce, poznamenal: 
„To určitě ne. Přece jenom 
závody v Anglii a Řecku se 
započítávaly do Anglického, 
respektive Řeckého poháru. 
Plavecká elita se účastní pře-
devším Světových pohárů. Je 
velice těžké se na tuto úroveň 
prosadit, protože musíte vzít 

v úvahu, že top závody ve světě mají na startovní listině 
cca třicet plavců, a to žen i mužů dohromady.“ 

Kam by sám sebe zařadil na pomyslném žebříčku 
v dálkovém plavání? „Řekl bych, že patřím k průměru. 
Mohlo by to být lepší, ale musím se věnovat škole, jež je 
v současnosti mou prioritou.“ 

Ano, své priority má tento sympaťák přesně seřa-
zené. Studuje třetím rokem VUT v Brně a dělá všechno 
pro to, aby se z něj, a to především, stal dobrý stavař. 
Není lehké skloubit studium a plavání na úrovni, na níž 
jej provozuje. „Věnuji se klasickému dennímu studiu bez 
jakéhokoliv rozvolňování na víc let, a tak během semestru 
mi zbývá jen málo času na trénink. I kvůli tomu moje 
sezona začíná přibližně v půlce května, kdy se mi podaří 
udělat všechny zkoušky, a končí pak v září, kdy to vše 
začíná znova,“ říká David. 

Bohumil Čech trénoval před překonáním 
Gibraltaru i na hulínském koupališti.
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Jen krátce před tím, co si zajel do Hulína, se vrátil 

David Čech ze závodů v Řecku. Nějakou dobu tam tré-
noval a svůj pobyt v této zemi zakončil závody. Jak se 
na tyto cesty dívá? „Beru to především jako možnost 
nasbírat zkušenosti. Přece jenom se jedná o můj asi šestý 
závod v zahraničí, pokud nepočítám Slovensko. Chystám 
se absolvovat i druhý díl Řeckého poháru, ale ten je 
na pořadu až v září. V této pauze pojedu do Gibraltaru, 
kde se pokusím uskutečnit plavbu tam a zpět na místě 
ve Španělsku s doprovodnou lodí. Vzdušnou čarou se jedná 
asi o třicet kilometrů. Počítám s hodně silnými proudy. 
Trasu tam a zpět zaplavali bez neoprenu jenom čtyři lidé 
na světě. Své šance ovšem nedokážu odhadnout, jelikož 
v Anglii to znám a v Gibraltaru nevím, do čeho jdu. Musím 
počítat se silnými proudy a také s tím, že zpáteční cesta 
bude složitější,“ řekl plavec necelý týden před svým od-
jezdem do Španělska. „Gibraltar je pro mě jednoznačným 
vrcholem. Nedělám to pro nikoho. Jsem člověk, který si 
jednoduše potřebuje neustále něco dokazovat, a tak to 
chci udělat hlavně pro sebe. Bude to ohromná výzva.“

Zrekapitulujme si to: Kanál La Manche David Čech 
přeplaval poprvé v roce 2004 jedním směrem, o dva roky 
později dokonce oběma směry. Láká jej vrátit se tam, 
vždyť tam má hodně přátel a Anglie se mu prý moc líbí. 
„Pokaždé je to výzva a pokaždé je to jiné. Už třeba teplota 
vody je odlišná. Jeden rok může mít 16 stupňů, druhý 
třeba devatenáct. Na první pohled to není velký rozdíl, 
ale dálkový plavec to opravdu pocítí,“ řekl. 

Přes rok trénuje, kde se dá, ale když se například 
připravoval na La Manche, musel si zajet do Anglie, aby 
otestoval podmínky. „Pro suchozemce je důležité otesto-
vat si slanou vodu, proudy a podobně. Trénink většinou 
trvá dvě až čtyři hodiny denně a k tomu si zařazuji i další 
doplňkové sporty, jako je kolo nebo běhání.“ 

Nakonec se naše společná řeč otočila k financím. 
Bez nich už prakticky nelze provozovat žádný sport, a tak 
se ptáme na sponzory, bez jejichž podpory by to nešlo. 
„V sponzoringu je zahrnuta cesta, doprava a jídlo. Jsem 
rád, že mě podporuje už několik let Moravskoslezský 
kraj, pak také město Opava a následují malé firmy a škola 
v Brně. Nemám takové sponzory jako někteří jiní sportov-

ci. Letět první třídou nebo bydlet v hotelu je pro mě fikcí. 
Hodně lidí se divilo, že před plavbou přes kanál La Manche 
jsem spal ve stanu, jenže člověk je rád, že sežene základní 
částku, přičemž větší polovinu zhltne zaplacení lodivoda, 
neboť plavba sama o sobě je obrovské specifikum. Levný 
není ani kemp a jídlo. Komfort je jiný, nicméně cena se 
díky tomu sníží na třetinu. U kanálu La Manche naše 
úsporná verze přišla na 350 000 korun.“ 

Vraťme se ale k Davidovu rekordu - oboustrannému 
zdolání kanálu La Manche. „Nejhorší byl úplný konec, 
neboť při zpáteční cestě jsem plných osm hodin plaval 
v absolutní tmě. Cestu mi osvětlovala pouze doprovodná 
loď. Při odlivu jsem stál takřka dvě hodiny téměř na místě. 
Byl to fyzicky tak náročný výkon, že jsem pak tři dny 
nedokázal zvednout ruce, tak mě ramena a ruce bolely. 
A aby toho nebylo málo, v závěru jsme potkali ještě 
jeden zrádný proud,“ zavzpomínal. Navzdory všem těm 
útrapám ale nechtěl svůj pokus vzdát a nezastrašila jej 
ani zpráva o tom, že Yvetta Hlaváčová o den dříve plavbu 
zpět nedokončila.

„Po jejím vynikajícím čase (7:25) a útoku na ab-
solutní světový rekord jsem věděl, že nemůže kanál 
oběma směry přeplavat. Jedna cesta v takovém tempu 
ji totiž stála mnoho sil,“ řekl mladý muž, který si na rozdíl 
od mí síly rozvrhl podstatně lépe. I když i on urazil první 
polovinu cesty takřka o čtyřicet minut rychleji než při 
svém pokusu jedním směrem o dva roky dříve. 

Co dál? Vrátí se na La Manche? Ptáme se a odpověď 
je jasná: „V nejbližší budoucnosti se na kanál La Manche 
vrátit nechci. Když jsem doplaval do Anglie a strašně 
mne bolela ta ramena, řekl jsem si, že se sem nevrátím. 
Kdyby přece jen, tak někdy později. Chtěl bych se jednou 
pokusit také o další tam a zpět plavbu a možná zkusit 
tři cesty,“ řekl.

Jak dopadl? Jako první vnitrozenský plavec jej  
19. srpna přeplaval oběma směry. Do Maroka plaval 
neuvěřitelné 2 hodiny a 38 minut, na cestě zpět bojoval 
s proudy, které jej vynesly 15 km východně. Gibraltar 
nakonec zdolal v celkovém čase 8 hodin a 48 minut. 

Alžběta Škarpichová 
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Koně a děti

Na Ondráši letos proběhly antické dějiny. Čerchmanti 
nic nenechávají náhodě, a tak se rozhodli pobyt dětí 
v letním táboře o těchto prázdninách proměnit v báj 
o Perseovi. Vše podřizovali táborníci příběhu, který fata-
listicky naznačuje, že svému osudu, který máme vepsaný 
ve hvězdách, neunikneme. Stejně tak, jak mu neunikl 
Perseův děd Akrisios.  

Podle antické mytologie byl Perseus jedním z mála 
hrdinů a bohů, kteří neměli žádné negativní povahové 
rysy. Nebyl vůbec egocentrický jako Achilles, nepoužíval 
nečistých lstí jako Odysseus a také nebyl prchlivý jako 
Herakles. Byl zkrátka vždy úspěšný.

Kdo by nechtěl alespoň na několik dní zkusit být 
jako on? 

Připomeňme si alespoň krátce jeho životní příběh. 
Perseus se narodil za velice zajímavých okolností. Jeho 
dědovi Akrisiovi, králi v Argu, se kdysi donesla věštba, 
že zahyne rukou svého vnuka. Chtěl se ji pochopitelně 
vyhnout, proto nechal postavit pro svou jedinou dceru 
Danau podzemní místnost, kde byla naprosto izolována. 
Jídlo jí nosil osobně jednou denně. Danae se ovšem velmi 
líbila známému proutníkovi Diovi, který se dle báje pro-
měnil ve zlatý déšť a stropem k ní „propršel“. Za 9 měsíců 
poté se jí narodil syn, kterého pojmenoval Perseus. Ač byl 
božského původu, král v Argu Akrisios nechal zhotovit 
velkou truhlu, do níž Danae i Persea zavřel, a nechal je 
v truhle svrhnout do moře. 

Zeus se ale o svou milenku (a svého syna) dobře po-
staral. Na jeho příkaz odnesly vlny truhlici k ostrovu Serif, 

kde ji vylovil rybář, který oba trosečníky přivedl do krá-
lovského paláce. Král pocítil k Danae silnou náklonnost. 
Řádně se o ni a o Persea staral a po čase se pokusil Danae 
svést, čímž si ale její přízeň nezískal. Polydektes se jí tedy 
rozhodl zmocnit násilím, ovšem významnou překážkou mu 
v tomto úmyslu byl Perseus. Král dnem i nocí přemýšlel, jak 
se ho zbavit, aby na něm nezůstal ani stín viny. Nakonec 
vymyslel skvělý plán: Veřejně  zapochyboval o jeho bož-
ském původu a vyzval ho, aby svoje polobožství dokázal, 
a tak se Perseus vydal hledat Medúsu. Ohavné stvoření, 
které mělo místo vlasů zmije, dlouhé úzké zuby a kdo se 
na ni podíval, hrůzou zkameněl. Perseus ji měl zabít.

Přeskočme kus jeho životní cesty. Jak už to v bájích 
chodí, statečný Perseus nakonec svůj boj vyhrál a cesty 
ho přivedly zpět do země, v níž se narodil. V Argu vládl 
dlouho v míru, ale jeho děd, který se celý Perseův osud ze 
strachu o ten svůj snažil obrátit naruby, ze země  uprchl. 
Nakon ec se vrátil a svému osudu stejně neušel - při slav-
nostních hrách smrtelně zasáhl král Perseus nešťastnou 
náhodou jednoho starce diskem do hlavy. Jak se nakonec 
ukázalo, oním starcem byl právě Akrisios, Perseův děd. 
Ze žalu si Perseus nakonec „prohodil“ království se svým 
přítelem Megapenthem, takže začal vládnout v Tírynthu, 
kde nechal postavil např. známé hrady Mykény a Mídeu.  
Po smrti byl i s manželkou, tchánem a tchýní vzat z rozkazu 
bohů na nebesa jako souhvězdí. 

Tolik antická mytologie. Do jaké míry se děti 
na Ondráši s tímto příběhem ztotožnily? O tom  vypovídají 
i o prázdninách pořízené fotografie.

Koně a děti se staly neodmyslitelným prázdnino-
vým zážitkem léta v Rajnochovicích. Letošní prázdniny 
ukončil koňácký tábor 12. srpna. Dvacet čtyři táborníků 
od deseti do sedmnácti let spolu se dvěmi vedoucími 
a čtyřmi ošetřovateli koní a instruktory v jedné osobě tu 

prožilo ty nejhezčí chvíle. No a k těm pochopitelně patří 
také nová přátelství, nové lásky nevyjímaje. 

Tradičně se těchto táborů účastní děti z celé České 
republiky. Hulínem počínaje, Svitavami, Náchodem, 
Broumovem, Opavou či Českými Budějovicemi konče.



Hulíňan     8 - 9/2008

24

PEL-MEL
Jen krátce před tím, co si zajel do Hulína, se vrátil 

David Čech ze závodů v Řecku. Nějakou dobu tam tré-
noval a svůj pobyt v této zemi zakončil závody. Jak se 
na tyto cesty dívá? „Beru to především jako možnost 
nasbírat zkušenosti. Přece jenom se jedná o můj asi šestý 
závod v zahraničí, pokud nepočítám Slovensko. Chystám 
se absolvovat i druhý díl Řeckého poháru, ale ten je 
na pořadu až v září. V této pauze pojedu do Gibraltaru, 
kde se pokusím uskutečnit plavbu tam a zpět na místě 
ve Španělsku s doprovodnou lodí. Vzdušnou čarou se jedná 
asi o třicet kilometrů. Počítám s hodně silnými proudy. 
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na světě. Své šance ovšem nedokážu odhadnout, jelikož 
v Anglii to znám a v Gibraltaru nevím, do čeho jdu. Musím 
počítat se silnými proudy a také s tím, že zpáteční cesta 
bude složitější,“ řekl plavec necelý týden před svým od-
jezdem do Španělska. „Gibraltar je pro mě jednoznačným 
vrcholem. Nedělám to pro nikoho. Jsem člověk, který si 
jednoduše potřebuje neustále něco dokazovat, a tak to 
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Hodně lidí se divilo, že před plavbou přes kanál La Manche 
jsem spal ve stanu, jenže člověk je rád, že sežene základní 
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od mí síly rozvrhl podstatně lépe. I když i on urazil první 
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svém pokusu jedním směrem o dva roky dříve. 

Co dál? Vrátí se na La Manche? Ptáme se a odpověď 
je jasná: „V nejbližší budoucnosti se na kanál La Manche 
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Kdyby přece jen, tak někdy později. Chtěl bych se jednou 
pokusit také o další tam a zpět plavbu a možná zkusit 
tři cesty,“ řekl.

Jak dopadl? Jako první vnitrozenský plavec jej  
19. srpna přeplaval oběma směry. Do Maroka plaval 
neuvěřitelné 2 hodiny a 38 minut, na cestě zpět bojoval 
s proudy, které jej vynesly 15 km východně. Gibraltar 
nakonec zdolal v celkovém čase 8 hodin a 48 minut. 
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Ze žalu si Perseus nakonec „prohodil“ království se svým 
přítelem Megapenthem, takže začal vládnout v Tírynthu, 
kde nechal postavil např. známé hrady Mykény a Mídeu.  
Po smrti byl i s manželkou, tchánem a tchýní vzat z rozkazu 
bohů na nebesa jako souhvězdí. 

Tolik antická mytologie. Do jaké míry se děti 
na Ondráši s tímto příběhem ztotožnily? O tom  vypovídají 
i o prázdninách pořízené fotografie.

Koně a děti se staly neodmyslitelným prázdnino-
vým zážitkem léta v Rajnochovicích. Letošní prázdniny 
ukončil koňácký tábor 12. srpna. Dvacet čtyři táborníků 
od deseti do sedmnácti let spolu se dvěmi vedoucími 
a čtyřmi ošetřovateli koní a instruktory v jedné osobě tu 

prožilo ty nejhezčí chvíle. No a k těm pochopitelně patří 
také nová přátelství, nové lásky nevyjímaje. 

Tradičně se těchto táborů účastní děti z celé České 
republiky. Hulínem počínaje, Svitavami, Náchodem, 
Broumovem, Opavou či Českými Budějovicemi konče.
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Protože koní není nikdy dost (tentokrát byli čtyři), 

omezený je i počet dětí, které se mohou v Rajnochovicích 
z jízdy v sedle radovat. Letos jich bylo 24 a rozděleny byly 
do čtyř skupinek. Pracovně „odlišené“ barevnými tričky 
jako žlutí, růžoví, zelení a modří. Z 24 dětí bylo devět už 
starými harcovníky, neboť do tohoto tábora se naučili 
jezdit pravidelně, ale i nově přišlé děti se o koně staraly 
s láskou a obrovským nasazením. Ač to budíček nevyža-
doval, některé z nich byly už v šest ráno na nohách, aby 
mohly koníky ošetřit, napojit a nachovat.

Mottem letošního koňáckého tábora byla „Poslední 
výprava“. Po celé dny si mladí koňáci hledali novou osadu, 
v níž by se mohli usadit, neboť jejich koně podle pověsti 
utekli. Na řadu přišlo nejen hledání koní, ale hlavně 
nejvhodnějšího místa. Takového, v němž by měly koně 
tu nejlepší pastvinu. Družinky (zelené Děti květin, modré 
Sluníčka, růžoví Ušáci a žlutí Rýžáci) si vedly deníky, 
založily herbáře, dokonce i veršovaly a hlavně - jezdily. 
Dva koně  pana Jarky a dva půjčené od pana Zemana 
z Hošťálkové byli klidné, trpělivé, šikovné a chápavé. 
Vždyť nedošlo ani k nejmenšímu úrazu, což je nejlepší 
důkaz vzájemného porozumění.

Když jsme navštívili mladé táborníky, měli olym-
piádu. Prokazovali nejen svou vlastní zručnost a hbitost, 
ale i schopnost vést koně a přivézt je k poslušnosti. To vše 
byl jen začátek blížící se rozloučky s táborem. Večer na ně 
opět čekal táborák, ovšem tentokrát i s karnevalem.

Táborové dovednosti, táborové lásky... Loučení 
nebylo pro některé prázdninové lásky lehké, ale ani se 
nenadějeme a bude tu léto 2009. Pokud Čerchmantům 
studnice fantazie do té doby nevyschne, bude život 
v novém táboře ještě zajímavější. Kdoví?

Nakonec jsme ještě nahlédli do jednoho z deníků, 
které si táboroví kamarádi vedli, a vybrali jsme alespoň 
jednu ukázku z jejich tvorby:

Zase jsme si zabalili 
a na Ondráš vyrazili.
Po příjezdu čeká nás
starý dobrý Ondráš zas.

Chceme příště přijet zas,
nezklamte nás, prosím vás! 

A. Škarpichová  

Cestování se psem 

Jste čerstvými majiteli psa? Přišli jste právě letos 
v létě na to, jak to je někdy složité skloubit cestování 
na dovolenou s vaším čtyřnohým miláčkem? Máme-li psa, 
nastává těžké rozhodování. Vzít ho na cesty s sebou, nebo 
nechat doma? Pokud jste se rozhodli cestovat se psem, pak 

jste si režim jízdy i přestávek určovali zajisté sami. Možná, 
že někteří z vás ještě dovolenou se psem neabsolvovali 
a rozhodují se pro ni právě nyní, na sklonku léta nebo po-
čátkem podzimu. Co je tedy důležité o cestování se psem 
všeobecně vědět? Pár dobrých rad se nám může hodit 
kdykoliv, třeba i před společně prožitým víkendem. 

Před cestou necháme psa důkladně vyvenčit. 
Nekrmíme, když je potřeba, podáme lék proti nevolnos-
ti, a to alespoň 20 minut před jízdou. Jak rozpoznat, že 
můj pes trpí cestovní nevolností? Jeden či více z násle-
dujících příznaků napovídají, že se pes při jízdě autem 
necítí dobře. Je to nadměrné slinění, zrychlené dýchání, 
polykání, olizování pysků, nadavování, neklid, úzkost, 
třes a nakonec zvracení. Příznaky cestovní nevolnosti 
jsou u psů různé. Někteří mohou jen zvracet, aniž by 
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vykazovali jiné příznaky. Existují již speciální léky pro 
zvířata (dostupné u veterinárních lékařů). Nenavozují 
sedaci - spánek, ale pouze řeší kinetózu (cestovní ne-
volnost). Nezanedbávejme bezpečnost svou i našeho 
psa. Prudké zabrzdění může způsobit, že se ze psa stane 
neřízená střela vražená do čelního skla nebo podložka 
pod brzdový pedál, což by ohrozilo i ostatní účastníky 
silničního provozu. Malá plemena od útlého věku zvyká-
me na jízdu v přepravce, pro velké psy už dokonce existují 
speciální bezpečnostní pásy. Ideální je přepravovat psa 
v zavazadlovém prostoru za mříží nebo alespoň síťovou 
přepážkou, abyste mu znemožnili chtěný či nechtěný pří-
stup do přední části vozu. Dbejte na dostatečnou cirkulaci 
vzduchu. Nenechávejte psa, aby vystrkoval za jízdy hlavu 
z okna, protože jej to ohrožuje přímo (možným úrazem) 
i nepřímo - psi mohou trpět nemocemi z průvanu. Pokud 
musíte nechat psa v zaparkovaném autě, snažte se zkrátit 
tuto dobu na minimum a najít místo ve stínu. Z auta 
se rychle stává skleník a teplota v něm se ve srovnání 
s venkovní zvýší až trojnásobně. Přehřátí může být pro psa 
dokonce i smrtelné. Psi se totiž nepotí a ochlazují se jen 
rychlým dýcháním, takže nemají-li dostatek čerstvého 
vzduchu, rychle se přehřívají a mohou dostat úpal, úžeh 
a šok z přehřátí. Plemena s kratším čenichem jako jsou 
buldok, francouzský buldoček a další jsou k přehřátí 
náchylnější. V naléhavých případech můžete psa pre-
ventivně zchladit tím, že mu namočíte hlavu. Ideální 
je cestovat brzy ráno nebo později večer, kdy ještě není 
příliš teplo. Nezapomeňte před cestou přibalit psovi láhev 
s vodou a misku, případně cestovní napáječku. Během 
přestávek psovi dáváme jen pít. První jídlo podáváme 
jednu až dvě hodiny po dojezdu. 

Pokud se rozhodneme odjet na cestu bez psa, 
řešíme dilema: postarají se o něho naši příbuzní, známí 
a sousedé, nebo máme raději zaplatit psí hotel? Ideálním 
řešením je nastěhovat si psího pečovatele k nám domů, 
protože pes bude ve svém prostředí klidnější a jistější, 
že se vrátíte. Ne každý má takové ochotné a schopné 
zástupce. V poslední době se tak stává poměrně roz-
šířeným způsobem, jak se o psa postarat v době naší 

nepřítomnosti, využití služeb psích hotelů. Jaká jsou 
pro a proti? Při výběru konkrétního hotelu se vyplatí buď 
dát na doporučení známých, nebo se do několika z nich 
zajet bez předchozího ohlášení a nezávazně s předstihem 
podívat. Pokud vybereme dobře a psa umístíme, nijak 
to nevylučuje možný psův stres a úzkost. To je normální 
jev, který u dobře socializovaného psa po krátkém čase 
pomine. Psí psychika je složitá a k adaptaci určitě přispěje 
„kousek domova“ - oblíbená hračka, deka z pelíšku nebo 
část pánova oblečení. Odborníci doporučují i stejný typ 
stravy, na jakou je pes zvyklý z domova. Hotely mají 
mít smluvně zajištěnou dostupnou veterinární péči. 
Do „kufru“ je třeba povinně přibalit psovi očkovací průkaz 
s platným očkováním proti vzteklině, infekční hepatitidě, 
psince, parvoviróze, leptospiróze a parainfluenzi, vět-
šinou také potvrzení veterináře o dobrém zdravotním 
stavu maximálně 3 dny staré a obojek se známkou, 
vodítko a košík. Pokud se chystáte se psem do zahraničí, 
nezapomeňte, že na tyto cesty pes potřebuje pas.

MVDr. Tomáš Žák, Veterinární ordinace Hulín
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Okno
do knihovny

Putování s knihovnou

DOPOLEDNE S PEJSKY
Ve čtvrtek 31. července se sešlo v Městské knihovně 

v Hulíně 10 dětí. Ne proto, že by více dětí nemělo zájem, 
ale počet byl omezen na dozor dospělých osob. Dvě osoby 
jako dozor mohly vzít na výlet pouze deset dětí.

Nejdříve se spolu souputníci seznámili, vyrobili 
si visačky se svými jmény (to pro případ ztráty dětí 
v Hostýnských vrších, které mimochodem „nebyly po-
voleny“) a vydali se vlakem do Dobrotic. Tam asi po půl-
kilometrovém putování dorazili do výcvikového tábora 
policejních psů. Čekal na ně cvičitel a psovod Martin 
Menšík se svým kolegou. Společně tam prožili celé do-
poledne a děti si vyzkoušely dokonce i střelbu ze služební 
pistole. Jak jinak než slepými náboji. Přesto nejzajíma-
vější byla ukázka výcviku policejních psů. 
Děti měly toho dne trochu smůlu, neboť 
pejsci měli také prázdniny, takže ostatní 
kotce byly prázdné. 

Na závěr udělali policisté táborák, 
který se neobešel bez buřtů a dobré nála-
dy. Poté se děti už jen přesunuly po vlast-
ních na nedaleké koupaliště v Holešově.  

Tam už se dosyta vydováděly až 
do pěti odpoledne. Trochu se odjezdu 
do Hulína bránily, ale za malou úplatu, 
kopeček zmrzliny, je knihovnice ode-
vzdaly včas, do 18 hodin, rodičům.

NÁMOŘNICKÉ ODPOLEDNE
V pátek 1. srpna se přátelé 

knihovny vydali na další výlet. Opět 
vlakem a tentokrát do Kroměříže. 

Navštívili Muzeum Kroměřížska a jeho zajímavou 
expozici hraček. Výstava byla okouzlující nejen tím, že 
se děti mohly seznámit s hračkami, s nimiž si hráli jejich 
rodiče, prarodiče a možná i praprarodiče... Ve třech 
místnostech, které byly proměněny v herny, si mohly 
vyhrát jak s panenkami a kočárky, tak s dřevěnými 
hračkami. Neodmyslitelnými vláčky, ale také didaktic-
kými pomůckami pro nevidomé děti a mnoha dalšími. 
Nechyběly stavebnice, hlavolamy a zejména děvčata se 
nemohla odtrhnout od nádherných kočárků a kuchyněk 
pro panenky.

V Bezručově parku si pak odpočinuly a zážitky spolu 
se svačinkou nechaly hezky uležet. Až poté se vypravily 
k pravému břehu řeky Moravy, kde už na ně čekal oprav-
dový námořník Zdeněk Butula se svým katamaránem. 
Po vlnách Moravy se projely až ke kvasickému zálivu 
a zpět. Celá plavba trvala asi hodinu a za tu dobu si 
mohli cestovatelé vyzkoušet i kormidlo lodě. Naučili se 
námořnickou píseň a na samý konec plavby je za stateč-
nost Zdeněk Butula odměnil sladkostmi.

Hned poté se děti vypravily do Podzámecké za-
hrady, kde si zasoutěžily v literárních dovednostech. 
Pobyt pod korunami starých stromů byl v letním parnu 
k nezaplacení a ony to také náležitě ocenily.

Nejen projížďka po řece Moravě byla pro putující čtenáře velkým zážitkem. 
Uchopit kormidlo a pod dohledem kapitána řídit loď bylo něco slovy nepopsatelné.
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Po celé letní prázdniny se Městská knihovna v Hulíně 
nezavřela. Dokonce ani ve dnech, kdy probíhaly při 
vchodu do knihovny zednické práce. Návštěvníkům za-
jisté neuniklo, že od července je do knihovny zbudován 
na náklady města bezbariérový přístup. Ani tato vymo-
ženost nevylučuje ochotu pracovnic knihovny kdykoliv 
po domluvě zprostředkovat výpůjčku knih u nich doma. 
Možná uvítají příležitost setkat se právě v knihovně 
se svými obdobně postiženými přáteli – vozíčkáři, se 
kterými se jinak nemají možnost v bezbariérově řešeném 
prostoru sejít a popovídat si.  

DALŠÍ NOVÉ KNIHY
Z rozpočtu města byly uvolněny další prostředky na ná-
kup knižního fondu. Seznam novinek naleznete přímo 
v knihovně nebo na webových stránkách knihovny www.
knihovnahulin.cz.

SOUTĚŽ O NEJHEZČÍ LOGO UKONČENA
Do soutěže, kterou Městská knihovna v Hulíně vypsala 
na jaře, se přihlásilo 22 návrhů. Pracovnice knihovny se 
rozhodly dát možnost vyjádřit se, které z nich je nejlepší, 
veřejnosti. Proto u příležitosti Týdne knihoven, který bude 
od 6. do 12. října 2008, budou moct návštěvníci knihovny 
sami hlasovat o nejlepším návrhu. Jednotlivé návrhy 

je možné zhlédnout na webových stránkách knihovny 
www.knihovnahulin.cz  a připojit se k hlasování.

TÝDEN KNIHOVEN
V Týdnu knihoven se ve dnech 6. až 12. října 2008 připra-
vuje hulínská knihovna na již tradiční Spaní v knihovně. 
Začíná v pátek 10. října a tentokrát se nese v duchu motta 
„Knihovny – rodinné stříbro“.
Přihlásit se mohou zájemci buď osobně v knihovně nebo 
prostřednictvím webových stránek knihovny nejpozději 
do 3. října. Počet dětí je omezen na maximálně třicet. 

KNIHOVNA – MÍSTO ODDYCHU A KULTURY
Jak jsme se už zmínili, Městská knihovna v Hulíně byla 
otevřena pro veřejnost po celé letní prázdniny. Nutno 
říci, že návštěvnost byla opravdu hojná. Kdoví, zda to 
bylo jen vlivem nepříznivého počasí, zejména v první 
polovině prázdnin, nebo tím, že si hulínské děti na toto 
místo hodně přivykly. Škoda jen, že mnohé z nich si ne-
uvědomují, že knihovna je kulturním zařízením, v němž 
je nutné brát ohledy na své okolí. Možná jim to doma 
rodiče neřekli, možná sami nikdy v knihovně nebyli 
a nevědí, že by své ratolesti měli poučit. Určitě ovšem 
vědí, že chovat se slušně, ohleduplně a hlavně nehlučně 
na místech veřejně přístupných je vlastně pro kulturního 
člověka samozřejmostí. 

Hudební maraton už po páté

Pátý ročník Hulínského hudebního léta, jehož pod-
porovateli jsou Zlínský kraj, Město Hulín a Výroba jídel 
a polotovarů – Věra Bránecká Hulín, se navzdory špatným 
meteorologickým předpovědím obešel bez deště. Na pódiu 
letního kina se vystřídaly tentokrát pouze tři kapely, ale 
jejich vystoupení bylo o to větším zážitkem pro publikum. 
Na každou z nich totiž vyšlo kolem 15 písniček, a tak se měli 
muzikanti čas nejen rozehrát, ale i sžít s publikem.

Vše začala onoho letního odpoledne 2. srpna 
Dechová hudba Drotári z Dolnej Súče s kapelníkem 
Liborem Borotem. Organizátoři Hulínského hudební-

ho léta, jimiž byl jako už tradičně Kulturní klub Hulín 
ve spolupráci s Hanáckou dechovou hudbou Hulíňané, 
nenechali nic náhodě a mikrofon moderátora svěřili 
znalkyni dechové hudby Ivě Slabákové. Zatímco na pódiu 
přivítala zahraniční hosty – slovenské přátele z Dolnej 
Súče – atmosféru nadlehčujícím způsobem postupně 
vyzpovídala všechny účinkující. Neušlo ji, že zpěvačky 
Gabika a Monika Michálikové jsou dvojčata, ani to, že 
i vystoupení hulínských mažoretek souboru Kontrasty 
mají stejné interpretky. Právě Kontrasty byly tím kořením, 
které vyplnilo pauzy mezi jednotlivými kapelami.
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Domácí Hulíňané přišli na pódium doprovázeni 

novou generací bubeníků – nejmenším hudebníkem 
přinejmenším na Východní Moravě – Petrem Voříškem 
juniorem. Jeho druhé vystoupení v řadě na domácím 
pódiu mu dodalo dostatek sebevědomí, aby svůj bubenic-
ký part zahrál s přehledem i noblesou patřičně oděného 
předškoláka. Jeho vstup na začátku a na konci vystoupení 
Hulíňanů okamžitě chytil za srdce celé publikum.

Neméně vděčně přijali posluchači saxofonové sólo 
Petra Poláka juniora, který každým svým dalším vystou-
pením dokazuje svůj neuvěřitelný růst. Kdoví, zda mu 
sluší manželský svazek s hudebními geny obdarovanou 
Kamilkou, nebo drezúra olomoucké vojenské hudby, v níž 
působí? Ať je to tak nebo onak, poslouchat Petrova sóla 
je opravdovým hudebním zážitkem.

Radost byla patrná i z vystoupení Hanky Mokrošové, 
Zdeňky Remešové, Stanislava Hanáka a Martina 

Benedikta, kteří se tradičně honosí nejen dobrými hla-
sy, ale i nádherně zdobenými hanáckými kroji. Jak jinak 
i tentokrát se festival nesl v duchu vzpomínek na hudeb-
níky, kteří zanechali hlubokou stopu v cestě za tradicemi 
dechové hudby našeho městečka. Mnozí protagonisté, Ivu 
Slabákovou nevyjímaje, obraceli své zraky k hudebnímu 
nebi. Zejména k Vašku Smolovi, jehož manželka nechy-
běla ani tentokrát v publiku a vnuk Martin na pódiu mezi 
čtveřicí zpěváků. Kapelník Petr Polák spolu s uměleckým 
vedoucím Rudolfem Beranem, který se i tentokrát chopil 
taktovky, se po třinácti skladbách rozloučili a pódium 
přenechali Slovácké dechové hudbě Žadovjáci a jejímu 
kapelníkovi Ladislavu Svobodovi.

Jedenáct skladeb zakončili tito hosté směsí polek 
a ke zpěvákům Lence Králové, Olze Baričičové, Miroslavu 
Surkovi a Pavlu Růžičkovi se přidala i moderátorka pořadu 
Iva Slabáková, která se v Hulíně zjevně cítila jako ryba 

ve vodě. Nejenže vládla slovem a nezapřela 
svou rozhlasovou profesi jako redaktorka 
brněnského studia Českého rozhlasu, ale 
od plic a od podlahy si mohla zanotovat 
s kapelou, kterou, stejně jako zbylé předešlé, 
již důvěrně znala. A pokud přece jen zcela 
ne, už příští setkání bude tím, co tomuto 
tvrzení dá za pravdu.

Byl to nádherný předěl poloviny 
letních prázdnin. V pozadí pódia pozor-
nému divákovi neunikl pohled na v ba-
zénu se koupající návštěvníky koupaliště. 
Možná se k nim po skončení 5. ročníku 
Hulínského hudebního léta mnozí z di-
váků nakonec přidali.

Alžběta ŠkarpichováNejmladší hulínský bubeník Petr Voříšek junior 

si získal srdce diváků. 

Hudební maraton...
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HULÍNSKÉ SVATOVÁCLAVSKÉ HODY 

Tři dny hodování od 26. do 28. září 2008

PROGRAM

Pátek 26. září 2008
Odpoledne propagační akce svatováclavských hodů 
spojená s prodejem burčáku
- Sídliště Višnovce od 16 hodin
- Sídliště Družba od 17 hodin
- Sál Kulturního klubu Hulín ve 20 hodin „Do tance 
s kapelou“. K tanci i poslechu hrají KOSOVCI.

Sobota 27. září 2008
 8.00  hodový jarmark s medovinou, koláčky, 

řemeslnými výrobky a tradičním bur-
čákem

 9.00 – 10.00 Městská knihovna - vybírání a vy-
hodnocení „Hulínských hodových 
koláčů“

 
 9.30 Fotbalové utkání: Přípravka - Spartak 

Hulín – Bystřice p/Hostýnem.

 10.00 Městská knihovna Hulín - zahájení vý-
stavy „U nás na Hané“. Vystoupení 
hanáckého dětského souboru 
„Hulíňáček“

 14.30 Letní kino - Country odpoledne 
s kapelou „Podjezd“ – vystoupení 
taneční skupiny „TRICK“ pod vedením 
Aleny Csomorové

 15.00 – 16.30 „Pohádkové putování Hulínem“ - 
s možností projet se na ponících a opé-
kání špekáčků, (koupíte je i na místě)

 16.00 Fotbalové utkání: Muži Spartak Hulín
  – Rájec Jestřebí

 18.00 Letní kino - koncert skupiny The Beatles 
Revival 

Neděle 28. září 2008
 8.00   hodový jarmark s medovinou, koláčky, 
  řemeslnými výrobky a tradičním burčákem

 9.15  Mše svatá v kostele sv. Václava

 10.00 Průvod městem k letnímu kinu se za-
stávkou na Městském úřadě – Předání 
hodového práva  

Letní kino 
– oficiální zahájení Svatováclavských hodů 2008 

Program ZUŠ 
 vystoupení mažoretek 

 Hanácký dětský soubor „Hulíňáček"
 14.30 – dvůr Kulturního klubu - pořad pro děti
 „Odpoledne s Machem a Šebestovou“ 

 od 14.00 hodový vláček pro děti. Nástupní stanice  
 „Kulturní klub“. Jedna jízda 5,- Kč
 15.00 – Letní kino - k tanci a poslechu zahraje 
 dechová hudba Hulíňané 

 Jako host v programu vystoupí hulínský rodák, 
 zpěvák Standa Hložek    

V sobotu a v neděli od 10.00 do 17.00 hodin 
Výstava „U nás na Hané“ 
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novou generací bubeníků – nejmenším hudebníkem 
přinejmenším na Východní Moravě – Petrem Voříškem 
juniorem. Jeho druhé vystoupení v řadě na domácím 
pódiu mu dodalo dostatek sebevědomí, aby svůj bubenic-
ký part zahrál s přehledem i noblesou patřičně oděného 
předškoláka. Jeho vstup na začátku a na konci vystoupení 
Hulíňanů okamžitě chytil za srdce celé publikum.

Neméně vděčně přijali posluchači saxofonové sólo 
Petra Poláka juniora, který každým svým dalším vystou-
pením dokazuje svůj neuvěřitelný růst. Kdoví, zda mu 
sluší manželský svazek s hudebními geny obdarovanou 
Kamilkou, nebo drezúra olomoucké vojenské hudby, v níž 
působí? Ať je to tak nebo onak, poslouchat Petrova sóla 
je opravdovým hudebním zážitkem.

Radost byla patrná i z vystoupení Hanky Mokrošové, 
Zdeňky Remešové, Stanislava Hanáka a Martina 

Benedikta, kteří se tradičně honosí nejen dobrými hla-
sy, ale i nádherně zdobenými hanáckými kroji. Jak jinak 
i tentokrát se festival nesl v duchu vzpomínek na hudeb-
níky, kteří zanechali hlubokou stopu v cestě za tradicemi 
dechové hudby našeho městečka. Mnozí protagonisté, Ivu 
Slabákovou nevyjímaje, obraceli své zraky k hudebnímu 
nebi. Zejména k Vašku Smolovi, jehož manželka nechy-
běla ani tentokrát v publiku a vnuk Martin na pódiu mezi 
čtveřicí zpěváků. Kapelník Petr Polák spolu s uměleckým 
vedoucím Rudolfem Beranem, který se i tentokrát chopil 
taktovky, se po třinácti skladbách rozloučili a pódium 
přenechali Slovácké dechové hudbě Žadovjáci a jejímu 
kapelníkovi Ladislavu Svobodovi.

Jedenáct skladeb zakončili tito hosté směsí polek 
a ke zpěvákům Lence Králové, Olze Baričičové, Miroslavu 
Surkovi a Pavlu Růžičkovi se přidala i moderátorka pořadu 
Iva Slabáková, která se v Hulíně zjevně cítila jako ryba 

ve vodě. Nejenže vládla slovem a nezapřela 
svou rozhlasovou profesi jako redaktorka 
brněnského studia Českého rozhlasu, ale 
od plic a od podlahy si mohla zanotovat 
s kapelou, kterou, stejně jako zbylé předešlé, 
již důvěrně znala. A pokud přece jen zcela 
ne, už příští setkání bude tím, co tomuto 
tvrzení dá za pravdu.

Byl to nádherný předěl poloviny 
letních prázdnin. V pozadí pódia pozor-
nému divákovi neunikl pohled na v ba-
zénu se koupající návštěvníky koupaliště. 
Možná se k nim po skončení 5. ročníku 
Hulínského hudebního léta mnozí z di-
váků nakonec přidali.

Alžběta ŠkarpichováNejmladší hulínský bubeník Petr Voříšek junior 

si získal srdce diváků. 

Hudební maraton...

Hulíňan     8 - 9/2008

31

KULTURA

HULÍNSKÉ SVATOVÁCLAVSKÉ HODY 

Tři dny hodování od 26. do 28. září 2008

PROGRAM

Pátek 26. září 2008
Odpoledne propagační akce svatováclavských hodů 
spojená s prodejem burčáku
- Sídliště Višnovce od 16 hodin
- Sídliště Družba od 17 hodin
- Sál Kulturního klubu Hulín ve 20 hodin „Do tance 
s kapelou“. K tanci i poslechu hrají KOSOVCI.

Sobota 27. září 2008
 8.00  hodový jarmark s medovinou, koláčky, 

řemeslnými výrobky a tradičním bur-
čákem

 9.00 – 10.00 Městská knihovna - vybírání a vy-
hodnocení „Hulínských hodových 
koláčů“

 
 9.30 Fotbalové utkání: Přípravka - Spartak 

Hulín – Bystřice p/Hostýnem.

 10.00 Městská knihovna Hulín - zahájení vý-
stavy „U nás na Hané“. Vystoupení 
hanáckého dětského souboru 
„Hulíňáček“

 14.30 Letní kino - Country odpoledne 
s kapelou „Podjezd“ – vystoupení 
taneční skupiny „TRICK“ pod vedením 
Aleny Csomorové

 15.00 – 16.30 „Pohádkové putování Hulínem“ - 
s možností projet se na ponících a opé-
kání špekáčků, (koupíte je i na místě)

 16.00 Fotbalové utkání: Muži Spartak Hulín
  – Rájec Jestřebí

 18.00 Letní kino - koncert skupiny The Beatles 
Revival 

Neděle 28. září 2008
 8.00   hodový jarmark s medovinou, koláčky, 
  řemeslnými výrobky a tradičním burčákem

 9.15  Mše svatá v kostele sv. Václava

 10.00 Průvod městem k letnímu kinu se za-
stávkou na Městském úřadě – Předání 
hodového práva  

Letní kino 
– oficiální zahájení Svatováclavských hodů 2008 

Program ZUŠ 
 vystoupení mažoretek 

 Hanácký dětský soubor „Hulíňáček"
 14.30 – dvůr Kulturního klubu - pořad pro děti
 „Odpoledne s Machem a Šebestovou“ 

 od 14.00 hodový vláček pro děti. Nástupní stanice  
 „Kulturní klub“. Jedna jízda 5,- Kč
 15.00 – Letní kino - k tanci a poslechu zahraje 
 dechová hudba Hulíňané 

 Jako host v programu vystoupí hulínský rodák, 
 zpěvák Standa Hložek    

V sobotu a v neděli od 10.00 do 17.00 hodin 
Výstava „U nás na Hané“ 
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA V HULÍNĚ POŘÁDÁ PŘI PŘÍLEŽITOSTI 
SVATOVÁCLAVSKÝCH HODŮ VÝSTAVU

ZAHÁJENÍ VÝSTAVY v SOBOTU 27. 9. 2008 v 10.00 hod.

U NÁS NA HANÉ

AŤ JSOU SLANÉ NEBO SLADKÉ,
AŤ JSOU VELKÉ NEBO MALÉ
DONESTE JE A OCHUTNÁME

JAK NA TO?
Stačí upéct koláč a donést jej 

v sobotu 27. září 
od 9.00 do 10.00 hod. 
do Kulturního Klubu.

KULTURNÍ KLUB V HULÍNĚ 
POŘÁDÁ SOUTĚŽ
„O HULÍNSKÝ HODOVÝ KOLÁČ“

Letošní 1. ročník soutěže „O HULÍNSKÝ HODOVÝ KOLÁČ“
se uskuteční v sobotu 27. září 2008
Vyhlášení nejlepších a vyhodnocení koláčů vybranou 
porotou proběhne
v 17.00 v Letním kině Hulín

Tři nejlepší získají certifikát
NEJLEPŠÍ HULÍNSKÝ HODOVÝ KOLÁČ 2008
KAŽDÝ ZŮČASTNĚNÝ OBDRŽÍ MALOU POZORNOST 
OD POŘADATELŮ

PROGRAM:
10.00: VYSTOUPENÍ HANÁCKÉHO DĚTSKÉHO 
SOUBORU HULÍŇÁČEK SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ 
S KAPKÓ BURČÁKU A KÓSKEM KOLÁČA

VÝSTAVA OTEVŘENA:

SOBOTA 27. 9. 10.00 – 17.00
NEDĚLE 28. 9. 10.00 – 17.00
od 29. 9. do 3.  10. 9.00 – 17.00

PATRONEM VÝSTAVY JSOU MANŽELÉ RYGÁLOVI
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Mažoretková sezóna v červnu skončila

Další ročník Hulmenu se vydařil

Ve dnech 20. - 22. 6. 2008 proběhlo v lázeňském 
městě Poděbrady Mistrovství České republiky v mažo-
retkách. Sjely se sem nejlepší mažoretkové a twirlingové 
soubory z celé republiky a předvedly na 90 různých 
vystoupení. 

Mažoretkový soubor KONTRASTY Hulín si svůj postup 
vybojoval na Zemském finále v Hustopečích. 
Přestože konkurence byla veliká, podařilo 
se hulínským mažoretkám v kategorii děti 
starší předvést svou pódiovou skladbu tak, 
že byla hodnocena na 4. místě, v pocho-
dovém defilé byly na 8. místě a celkově 
obsadily 6. – 7. místo. 

Umístění si velice cení, protože se 
jednalo o tvrdou konkurenci a o nové 
složení souboru, které se teprve sezna-
muje s problematikou mažoretkového 
sportu. Přesto v prvním roce svého půso-
bení se jim dařilo obsazovat medailová 
místa (Zemské finále) a přední místa 
(Mistrovství České republiky).

Mažoretková sezóna tedy v červnu skončila, už 
po prázdninách na nás čeká nová. Všem děvčatům děkuji 
za krásnou reprezentaci a celoroční přípravu a věřím, že 
i v dalším období budou sklízet sladké ovoce úspěchů.

Alena Rafajová
trenérka, porotkyně a členka Prezidia NBTA

Tak máme za sebou dalšího Hulmena. V sobotu 
26. července 2008 proběhl na Hulínském koupališti už 
pátý ročník tohoto amatérského triatlonového závodu. 
Na start se letos postavilo 124 závodníků z míst blízkých 
i vzdálených, dorazili borci až z Polska. Překvapila i silná 
účast žen - 15 závodnic.

Startovalo se v rozplavbách po patnácti lidech, 
voda v koupališti měla 19 stupňů, někteří proto vyu-
žili neoprenů i na relativně krátkou 450 m vzdálenost. 
Nejrychleji se s bazénem (včetně depa) vypořádal Ivo 
Vrba z AD Cyklo Brodek (07:09), z žen pak Jana Žaludková 
z Author Tufo Zlín (08:25).

Trasa kola se od loňska neměnila. Měřila 30 km, 
závod trochu znepříjemňoval mírný vítr a občasný déšť. 
Tady si nejlépe vedl s časem 49:18 Alois Tkadlec Cykloteam 
OD Morava, z žen Kroměřížačka Jana Dorazilová (56:47).

Běžecká část vedla letos do Pravčic a zpět, místní 
tedy mohli podpořit své favority. Délka trati byla 6300 m, 
nejrychleji, v čase 22:59, ji zdolal celkový vítěz Aleš 
Velička z X-AIR Ostrava, z žen byla nejrychlejší Jana 
Žaludková z Author Tufo Zlín.

Hulmena dokončilo 119 závodníků, podmračené 
a lehce deštivé počasí diváky neodradilo a atmosféra 
byla na Hulmenu výborná.
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Pokud jde o organizaci závodu, poučeni z předcho-

zích ročníků jsme se snažili vyvarovat chyb (menší zmatky 
při prezentaci, chyby při počítání bazénů či pořadatelské 
chyby na cyklistické části), takže tentokrát, alespoň 
z mého pohledu, vše fungovalo téměř na výbornou. 
Prezentace závodníků skončila podle plánu a i samotný 
závod začal včas. Měl rychlý spád a i následný program 
po skončení závodu - zpracování výsledků, tombola 
startovních čísel a vyhlášení výsledků - proběhly bez 
zbytečných prodlev. Všem pořadatelům - dobrovolníkům 
a organizátorům - patří velký dík. O tom, že spokoje-
nost byla i na straně závodníků, svědčí příznivé ohlasy 
bezprostředně po závodu i z řady děkovných e-mailů. 
Samozřejmě došlo i k drobným problémům při zpracování 
výsledků, ale věřím, že po drobných korekcích je nyní 
vše v pořádku.

A teď pár slov k samotnému závodu: Hned v první 
rozplavbě se představil téměř kompletní B-team Aspotu: 
Kolin, Polcek, Švesťa, Jarda Novák, Martin Mazurek 
a Švéd, kteří (zejména nechci jmenovat Švéda) si to 
chtěli na trati rozdat se soupeři z Pravčic a nám dobře 
známou (nejen z našich závodů) favorizovanou ženou - 
Janou Žaludkovou.

Ta si zajistila hlídání své ani ne roční dcery Barborky 
a pospíchala za ní tak, že z toho bylo suverénně první 
místo mezi ženami a celkově 24. místo. Navíc za se-
bou nechala nejen velkou spoustu mužských soupeřů, 
ale mezi nimi i favorizovaného Marcela Kalíka, Jiřího 
Daňka či Jaroslava Zdráhala. Závodníci z Pravčic, mo-
hutně povzbuzovaní zejména v prostředí domácí vísky, 
se až na výborného Vítězslava Hlobila a taky Stanislava 
Uličného proti našim výborně trénovaným borcům 
nakonec neprosadili. Při pohledu na výsledky to byla 
spíše remíza. Ve třetí rozplavbě zaujal přihlížející diváky 
„plavecký styl“ některých Vesanů (myslím tím členů 
oddílu Vesani). Pro příštího Hulmena budeme nuceni 
uvažovat o změně hloubky koupaliště nebo zaslání žá-
dosti na plavecký svaz o registraci nového plaveckého 
stylu - chůze ve vodě. Z předem registrovaných závodníků 
byla vytvořena favorizovaná čtvrtá rozplavba. V té se 
kromě později celkového vítěze Aleše Veličky představil 

jeho oddílový kolega z X-Air Ostrava Martin Navařík 
(celkově 3. místo), Alois Tkadlec z OD Morava (celkově  
4. místo) a vedle dalších zvučných jmen i A-team Aspotu: 
Tomáš Neradil, Meňa a Kalous. Ti se však díky mizernému 
plavání Tomáše, cyklistické mizérii Meni a přetrvávající 
ironmanské únavě Kalousa mohli prát pouze o přeborníka 
Hulína jen mezi sebou. V páté rozplavbě se představil náš 
další oddílový kolega Miloš Dorazil, po zdravotní přestáv-
ce (operace kolena) a ve velmi dobré formě. Zejména 
jeho sestra Jana (již nyní téměř členka Aspotu - zbývá 
pouze projít náročným vstupním ceremoniálem), která 
po bezchybném plaveckém, cyklistickém a běžeckém 
výkonu skončila celkově na 34. místě a v ženách z toho 
bylo druhé místo na bedně. I v následujících rozplavbách 
se představili v našich podmínkách zvučná jména, jako 
Ivo Vrba (2. místo), Libor Pánek (5. místo), Petr Dohnal  
(9. místo), Ladislav Gočaltovský (15. místo, 1. místo 
ve V1), závodníci z Polska Szurek (6. místo), Wegrzyk 
(8. místo), Grycman (12. místo) a v šesté rozplavbě náš 
poslední oddílový zástupce - Rosťa Burda. Cyklistická 
část byla nakonec po předchozích peripetiích naprosto 
identická s loňskou tratí. Ukázalo se, že je to trať na místní 
podmínky velmi dobrá, a tak jsme sami zvědaví, jak to 
bude příští rok s ohledem na stavbu rychlostní silnice 
a dálnice. Na trati se závodníci v první rovinaté části 
trati mezi Pravčicemi a Holešovem, ale i ve stoupání 
za Bořenovicemi potýkali s mírným protivětrem a závod-
níci z prvních rozplaveb i s dešťovou přeháňkou. Tato část, 
kromě pár defektů, jedné drobné odřenině a žaludečním 
problémům (opět nechci Jardu Nováka jmenovat…) 
dopadla díky skvělým pořadatelům na křižovatkách 
naprosto bez problémů. Závod vrcholil běžeckou částí. 
Ta na rozdíl od předchozích let byla změněna a zavedla 
závodníky do Pravčic na otočku u obecní hospody. Volba 
této trati se ukázala díky pravčickým fans jako velmi zda-
řilá. Ti vytvořili příjemnou kulisu nejen svým miláčkům, 
ale i ostatním závodníkům. Nepříjemné je pouze to, že 
až po závodě (po porovnání loňských časů) došlo k pře-
měření a ukázalo se, že loňská trasa byla o 560 m kratší 
- tedy neměla těch proklamovaných 6300, ale pouze 
5740 metrů. Z B-Aspotu podle očekávání dopadl nejlépe 
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Miloš Dorazil, kterému ani tréninkový výpadek nezabránil 
porazit svou sestru o 41 sekund a obsadit tak celkově 
32. místo. I když Švéd na kole dělal co se dalo, manko 
z plavání a nakonec i horší běh než Švesťův mu vyneslo 
39. místo, právě za 38. Švesťou. Velkým překvapením, a to 
dokonce tak velkým, že zblblo i výsledkový počítač, bylo 
Polckovo 57. místo. Ten jej nejdříve zařadil na 112. místo, 
ale z jednoznačného rozboru cílových fotografií došlo 
k nápravě chyby. Za ním se odehrával opravdu nádherný 
sprintérský souboj mezi Kolinem a Martinem Mazurkem, 
který přítomné diváky uvedl ve vytržení. I zde musela při-
jít na pomoc cílová fotografie, která přiřkla Martinovi 58. 
(v juniorech 2. místo) a Kolinovi 60. místo, oba ve stejném 
čase. Kuriózně se mezi ně vklínil Tonda Bařinka, a tak jsme 
mohli být svědky stejného času u tří generací závodníků. 
Na 62. místě skončil Rosťa Burda, pro kterého letošní 
čas musí být určitě zklamáním. Až na samotný konec 
výsledkové listiny se musí podívat ti, kteří hledají našeho 
dalšího závodníka Jardu Nováka. Borec s nejlepším kolem 
z celého startovního pole (kolem je myšlen dopravní 
prostředek, nikoliv nejlépe zajetá cyklistická část), se 
potýkal se zdravotní indispozicí způsobenou opět zřejmě 
nějakou dietní chybou. Při cyklistické části bylo řešením 
odbočení do příkopy a křovin u cesty. Na začátku běžecké 
části si však velmi rychle uvědomil, že podobná zákoutí 
po cestě do Pravčic by jen stěží hledal, a tak závod zavčasu 
skrečoval. Naštěstí včasná lékařská pomoc v podobě 
několika panáků vše uvedla do náležitého stavu, tudíž 
při večerním hodnocení a rozboru závodu to opět byl náš 
starý, dobře známý Jarda. 

A nyní k těm nejlepším. Výborným plaváním a ještě 
lepším kolem (nyní mám na mysli nejlépe zajetou cyk-
listickou část), se dlouho na prvním místě držel Lojza 
Tkadlec. Toho však předběhl Martin Navařík a oba dva 
nakonec i letošní Hulmen - Aleš Velička. Mezi ně se 
ještě na druhé místo dokázal dostat, stejně jako v roce 
2006, Ivo Vrba. Meňa si svůj náskok z plavecké části 
před Tomášem Neradilem dokázal udržet až do druhého 
kilometru běhu, kdy se před něj Tomáš dostal a svůj 

půlminutový náskok si udržel až do cíle. Doběhl si tak pro 
desáté místo a první místo v souboji o přeborníka Hulína. 
Kilometr před cílem přišel Meňa i o nadějné třetí místo 
v kategorii M2, od kterého jej dělilo 19 sekund. Skončil 
celkově 13. a 2. v kategorii Hulíňák. Na celkově 27. místě 
a 3. v kategorii Hulíňák skončil Marcel Kalík.

Aniž bych se chtěl chlubit, myslím si, že úroveň 
závodu jsme posunuli zase o kousíček nahoru. To je 
pro nás velký závazek do budoucnosti. Velký dík patří 
rovněž našim sponzorům, bez jejichž finanční podpory 
by nešlo závod podobné úrovně uspořádat. Rovněž bych 
chtěl poděkovat městu Hulín za dlouhodobou podporu 
našich aktivit a Krajskému úřadu Zlín. Starosta města 
Mgr. Roman Hoza i starosta obce Pravčice Ing. Šašek se 
zúčastnili předávání cen nejlepším závodníkům. Snad 
jsme letošních rekordních 124 účastníků nezklamali. 
Přejeme si, abychom i v příštím roce zorganizovali stejně 
kvalitní závod.

Celkové pořadí:

1. Aleš Velička - X-AIR Ostrava - 01:22:02
2. Ivo Vrba - AD Cyklo Brodek - 01:23:30
3. Martin Navařík - X-AIR Ostrava - 01:24:20

Ženy: 

1. Jana Žaludková - Author Tufo Zlín - 01:31:24
2. Jana Dorazilová - Kroměříž - 01:34:53

3. Lenka Ungerová - Triathlon team Lipník - 01:37:30 
 
Hulíňák:

1. Tomáš Neradil - Aspot Hulín 01:27:14
2. Petr Menšík - Aspot Hulín 01:27:49
3. Marcel Kalík - Aspot Hulín 01:31:59
4. Miloš Dorazil - Aspot Hulín 01:34:12
5. Petr Němec - Aspot Hulín 01:35:57

Ing. Petr Němec
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Hulínští bikeři ve Valašských Kloboukách

MXM versus Drásal

Power jóga a Pilates - cvičení pro zdraví 

Finále Valašského poháru MTB XC 2008 letos hostily 
6. července Valašské Klobouky. Za krásného počasí a skvělé 
atmosféry se odjel poslední dílčí závod a hodnotil se 
celý letošní seriál. MTB Team Cyklo MXM Hulín nemo-
hl chybět a jeho dresy byly vidět i na stupních vítězů. 
Nejvýraznějším úspěchem bylo celkové 2. místo Davida 
Obdržálka v kategorii st. žáků, kterému chybělo 31 bodů 
na vítěze Martina Fuska s pořádajícího Edie Teamu Vsetín. 
Nesmíme zapomenout na naše nejmladší ze stáje Jiřího 
Baťka, kteří si letos poprvé zkusili, co obnáší závodit v cross 
country – a nutno dodat, že obstáli na výbornou.

Celkové výsledky bikerů z MXM:
ml. žáci: Petr Procházka 6. místo

st. žáci: David Obdržálek  2. místo 
 Jan Procházka 6. místo

kadeti: Jarda Svačina 4. místo
 Ondřej Tkadlec 7. místo

muži 1: Petr Janečka 14. místo 
V. Obdržálková

Bikeři z Cyklo MXM Hulín se tradičně objevili na 
Bikemaratonu Drásal, který se jel v sobotu 5. července 
2008. V kategorii Muži Elite na 120km trati zajel 7. nej-
rychlejší čas Martin Pospíšilík. V ženách (40+) na stejné 
trati Zdenka Procházková dosáhla až na bronzovou příčku 
a Renata Pospíšilová (Z 30-39) projela cílem šestá.

Své zástupce v juniorech mělo Cyklo MXM i na 
kratší, pětapadesátikilometrové trati, kdy nejlépe 
zajel Ota Coufalík (20. místo). V zázemí holešovského 
zámku pak ve vložených závodech hájili modrožluté 
barvy David Obdržálek (1. místo) a Jan Procházka 
(4. místo). 

Chcete mít silnější, pevnější, štíhlejší tělo bez bolestí 
v zádech a s krásným držením? 

Toto kombinační cvičení využívá moudrosti jógy 
a nových poznatků o zlepšování imunitního systému 
za pomoci Pilatesovy metody ke zdravému, aktivnímu 
životnímu stylu. 

Pilatesova metoda cvičení a jógové cvičení se staly 
pevnou součástí té oblasti fitness, která je známá pod 
společným pojmem mind-body. To znamená spojení 
těla a mysli. Mají za cíl  zlepšení celkového zdravotního 
stavu. Velmi účinně uvolňuje stres působící na flexibilitu 
a zpevnění střední části těla. 

Ke cvičení potřebujete jen podložku (zapůjčíme), 
ručník a pohodlné oblečení. Cviky se provádí přesně, aby 
byly zapojeny ty správné svalové skupiny a cvičení bylo 
co nejúčinnější. Důležité je myslet na správné dýchání. 
Cvičení probíhá plynule a kontrolovaně. 

Pokud máte chuť a chcete udělat něco pro své zdra-
ví, zkuste si to s námi! Začínáme 17. 9. 2008 v tělocvičně 
ZŠ Hulín v 19 hod. a následně pravidelně každou středu 
do května 2009. 

Zastavte se v této uspěchané době a věnujte trochu 
času svému tělu! Zaslouží si to. 

Mgr. Hana Fuksová 
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Pozvánka na powerjógu a Pilates

Relaxační víkend s powerjógou a Pilates

Čtyřicet let hulínského juda

Potřebujete posílit svaly, vytvarovat tělo, relaxovat 
a zároveň se cítit lépe? Přijďte si vyzkoušet powerjó-
gu a Pilates do staré školy u kruhového objezdu s in-
struktorkou Power Yoga Akademie a FISAF Radomírou 
Hlouškovou. Zpevníte a vytvarujete tělo, naučíte se 
koncentraci a relaxaci. Kurz cvičení powerjógy zahaju-
jeme 22. 9. 2008 v 18.15 až 19,15 hod.

V pondělí 22. 9. v 19.15 až 20.15 hod. také zahaju-
jeme cvičení metodou Pilates – cvičení pro zdravá záda, 
celkové zpevnění těla a odstranění svalových disbalancí. Je 

vhodné pro všechny věkové kategorie, pro tanečníky, spor-
tovce a zvláště pro ty, kteří nikdy necvičili. Věkově nejsou 
obě cvičení omezena, Pilates je vhodný i pro seniory!

Cena obou kurzů pro začátečníky je 540,- Kč na  
3 měsíce. Je nutné předem se přihlásit cvičitelce e-mai-
lem či telefonicky. Přihlášky jsou k dispozici v Kulturním 
klubu Hulín nebo na první hodině cvičení v září.  

Těším se na Vás! 
Info: hlouskovar@seznam.cz, tel.: 721 384 492

V hotelu RUSAVA ve dnech od 24. do 26. 10. 2008 
na vás čeká zajímavý program: powerjóga, vinyása 
jóga, Pět Tibeťanů, Pilates, balantes, dancejóga, dý-
chání, relaxace – s cvičitelkami Power Yoga Akademie 
R. Hlouškovou a P. Hlobilovou (Brno) + očistný program 
zelenými potravinami  

Zahájení víkendu v pátek 24. 10. v 18.00 hod., 
ukončení v neděli 26. 10. obědem ve 12.00 hod.

V ceně je ubytování ve 2-3 lůžkových pokojích 
se sprchou a WC, polopenze + oběd v neděli, očistný 
program a cvičení.

Další: využití wellness centra (whirpool, sauna, 
pára, masážní koupel – není v ceně).

Přihlášky k dispozici na hodinách cvičení od srpna 
2008 a na recepci Sportcentra Paráda nebo na cvičení 
powerjógy a Pilates od pondělí 22. 9. 2008 v 18.15 hod. 
ve staré škole u kruhového objezdu v Hulíně. Celou 
částku je nutné uhradit až po přihlášení do 10. 10. 2008 
osobně cvičitelce nebo na účet 0295942053/0800. 
Počet míst je omezen.

Cena 1460,- Kč, přihlášky a info: hlouskovar@se-
znam.cz, tel.: 721 384 492.

Jak jsme už čtenáře Hulíňanu informovali, v sobotu 
24. května 2008 se setkali na sokolovně bývalí judisté. 
Na osmdesát pozvaných hostů, mezi nimiž nechyběl ani 
starosta města Hulína Mgr. Roman Hoza, členové výboru SK 
Spartak Hulín a hosté z družebních oddílů Kostic a Tvrdonic, 
přišlo oslavit čtyřicetiny tohoto úspěšně se rozvíjejícího 
hulínského sportu. Oslavy zahájil současný trenér Dušan 

Horák, který seznámil přítomné se zprávou o 40leté his-
torii oddílu, poté bylo oceněno čestným uznáním šest 
trenérů a šest bývalých funkcionářů oddílu. Vrcholem celé 
slavnostní události bylo předání nejvyššího vyznamenání 
ČSTV u příležitosti životního jubilea paní Boženě Knotkové. 
Medaili za práci ve prospěch tělovýchovy a sportu jí předali 
členové výboru SK Spartak spolu se starostou Hulína. 
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Hulínští bikeři ve Valašských Kloboukách

MXM versus Drásal
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Paní Božena Knotková patří od svého mládí k nejak-

tivnějším cvičitelkám hulínské tělovýchovy. V období, kdy 
byl její syn závodníkem juda, aktivně oddílu pomáhala. 

Jakmile byla ocenění předána, začala volná zábava. 
Kvalitním občerstvením se o hosty oddílu postarala 
restaurace Peklo. Když zrovna netančili, mohli si zavzpo-
mínat na krásné zážitky v oddíle.

Další oslavy 40. výročí juda v Hulíně pokračovaly 
ve čtvrtek 29. května 2008 u ohniště na sokolovně, kde 
trenéři připravili pro děti z oddílu a jejich rodiče malé 
pohoštění. Při opékání špekáčků dostalo každé dítě 
od sponzora dárek.

DH

Červen ukončil fotbalovou sezónuFOTBAL

Letní měsíce tradičně přinášejí prázdniny, nejinak je 
tomu i fotbalistů. Boje v sezóně 2007-08 skončily a všich-
ni se odebrali k zaslouženému odpočinku, regeneraci 
po zranění atp. Než však začne nová sezóna, rozlučme 
se ještě s tou uplynulou a zhodnoťme, jak si naše týmy 
Spartaku vedly.

Velké zklamání zavládlo u mužů. Tým, který měl 
po podzimní části nakročeno do vyšší soutěže, na jaře 
zcela propadl herně i výsledkově a v závěru z toho vyšlo 
„pouhé“ 3. místo se ziskem 54 bodů. Červnové zápasy 
přinesly tyto výsledky: SK Spartak Hulín – Havlíčkův 
Brod 7:1 (b: Dvořáček 2x, Huťka, Bejtkovský, Mršťák, 
Dunda, Darebníček), MKZ Rájec – Jestřebí – SK Spartak 
Hulín 1:1 (b: Huťka). 

Dorostenci sehráli v červnu jedno utkání proti 
celku z Vlachovic, který porazili 4:3 (b: R. Šůstal 2x, Timan, 
Adamík). Dorostenci sezónu zakončili na 9. místě se 
ziskem 27. bodů. Na klucích se podepsala série několika 
remíz, které sice na jednu stranu znamenaly zápasy bez 
prohry, na stranu druhou z toho plynuly zbytečné bodové 
ztráty. Kluci ale nabrali spoustu zkušeností, které snad 
v budoucnu zúročí.

Nejvíce radosti nám přinesl tým žáků. Naši fotbalisté 
hráli v letošní sezóně nejnižší žákovskou soutěž – okresní 
přebor starších žáků. Celou sezónou propluli suverénně. 
Ve finále celého ročníku se střetli s konkurenty z Těšnovic. 
V sérii na 2 zápasy naši žáci vyhráli celkovým skóre 4:1 
(zápasy 0:1 a 4:0, b: Jakvid, Polák, Mlčák, Ježák) a zajistili 
si účast ve vyšší soutěži pro sezónu 2008-2009.

Přípravky své zápasy dohrály už v květnu. 
Starší přípravka skončila v tabulce na 6. místě, mladší 
na krásném 4. místě, když přehráli třeba své vrstev-
níky ze Zlína. Mladší si také v červnu zahráli ještě pár 
turnajů, a to v Chropyni (6. místo ze 6 účastníků), EON 
Cup v Morkovicích (8./9), v Holešově (2./3), v Loukách  
(2. z 12 účastníků) a na závěr se nejmenší fotbalisté utkali 
na turnaji v Poličné, kde skončili 6. ze 12 účastníků.

Všem fotbalistům Spartaku děkujeme za repre-
zentaci oddílu v uplynulé sezóně a přejeme krásnou 
dovolenou, odpočinek a těm školou povinným ještě 
i krásný zbytek prázdnin. 

www.spartakhulin.cz
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Po konci soutěžního ročníku 2007/2008 netrvalo 
dlouho a mašina zvaná fotbal nahodila svůj motor znovu. 
V letních měsících fotbalisté nabírají kondici a testují 
svou sehranost tak, aby v zápasech poté všechno klaplo 
k jejich představám.

Fotbalisté Spartaku se sešli a zahájili přípravu 
8. 7. výběhem ve Žlutavských kopcích u Otrokovicích. 
Na tréninku uvítal trenér Zapletal postupně několik 
posil. Novými tvářemi se stali Michal Ševela z HFK 
Olomouc, Jaroslav Laciga z Jablonce, David Čonka z Jiskry 
Otrokovice, Roman Číhal z Martinic a Miroslav Třasoň 
z SK HS Kroměříž.

Zápasovou formu ladili fotbalisté v těchto 
přípravných zápasech:
 SK Spartak Hulín – SK HS Kroměříž 

 1:1, b: Darebníček
SK Spartak Hulín – SK Sigma Olomouc „B“ 

 1:3, b: Stržínek
SK Spartak Hulín – FC Elseremo Brumov 

 6:1, b: Stržínek, Darebníček, Třasoň 2x, 
 Paciorek, Csomor

SK Unex Uničov – SK Spartak Hulín 1:0
 1. FC Kyjov – SK Spartak Hulín 1:2, b: Máčala, Dunda

SK Spartak Hulín – FK Bystřice p.H. 
 4:1, b: Paciorek, Stržínek, Zlámal, Čonka

Během přípravného období sehrál Spartak i jeden 
soutěžní zápas, a to proti FC TVD Slavičín v rámci 1. kola 
poháru ČMFS. Nedělní dopoledne dopadlo pro hulínské 
barvy skvěle, naši chlapci po remíze 2:2 postoupili do dal-
šího kola vítězstvím na penalty 7:6. 

To znamená, že ve druhém kole poháru přivítáme 
v Hulíně 3. září velice atraktivního soupeře – druholigový 
tým FC Slovácko, které má letošní cíl jasný – postup do 1. 
ligy, k čemuž jim má pomoci i bývalý trenér slovenské 
reprezentace Ladislav Jurkemik.

Fotbalisté v létě neodpočívají

Mistrovské zápasy Spartaku začaly o víkendu 
9. a 10. 8.

Muži přivítali na svém trávníku tým HFK Třebíč 
a po zápase plném šancí, které ale zůstaly neproměněné, 
se soupeři rozešli smírně 0:0.

 
Družstvo dorostu bez jediného přípravného zápasu na-
skočilo rovnou do mistrovského zápasu ve Valašských 
Kloboukách, kde podlehli 4:1, b: Polák.

Vážení přátelé, fotbalová sezóna se teprve 
rozbíhá, zveme Vás na zápasy na našem trávníku 
a v blízkém okolí. 

Rozpis mistrovských zápasů:

Muži:

5 6. 9. 2008 16.30 Hulín – Mohelnice 

15 10. 9. 2008 16.30 Líšeň – Hulín 

6 13. 9. 2008 16.30 Napajedla – Hulín 

7 20. 9. 2008 16.00 Hulín – Ždírec 

8 27. 9. 2008 16.00
Hulín 
– Rájec-Jestřebí 

9 5. 10. 2008 15.30 Konice – Hulín 

10 11. 10. 2008 15.30
Hulín 
– Velké Meziříčí 

11 18. 10. 2008 15.00 Šardice – Hulín 

12 25. 10. 2008 15.00 Hulín – Boskovice 

13 2. 11. 2008 14.00 Protivanov – Hulín 

14 8. 11. 2008 14.00 Hulín – Rousínov
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Paní Božena Knotková patří od svého mládí k nejak-

tivnějším cvičitelkám hulínské tělovýchovy. V období, kdy 
byl její syn závodníkem juda, aktivně oddílu pomáhala. 

Jakmile byla ocenění předána, začala volná zábava. 
Kvalitním občerstvením se o hosty oddílu postarala 
restaurace Peklo. Když zrovna netančili, mohli si zavzpo-
mínat na krásné zážitky v oddíle.

Další oslavy 40. výročí juda v Hulíně pokračovaly 
ve čtvrtek 29. května 2008 u ohniště na sokolovně, kde 
trenéři připravili pro děti z oddílu a jejich rodiče malé 
pohoštění. Při opékání špekáčků dostalo každé dítě 
od sponzora dárek.

DH

Červen ukončil fotbalovou sezónuFOTBAL

Letní měsíce tradičně přinášejí prázdniny, nejinak je 
tomu i fotbalistů. Boje v sezóně 2007-08 skončily a všich-
ni se odebrali k zaslouženému odpočinku, regeneraci 
po zranění atp. Než však začne nová sezóna, rozlučme 
se ještě s tou uplynulou a zhodnoťme, jak si naše týmy 
Spartaku vedly.

Velké zklamání zavládlo u mužů. Tým, který měl 
po podzimní části nakročeno do vyšší soutěže, na jaře 
zcela propadl herně i výsledkově a v závěru z toho vyšlo 
„pouhé“ 3. místo se ziskem 54 bodů. Červnové zápasy 
přinesly tyto výsledky: SK Spartak Hulín – Havlíčkův 
Brod 7:1 (b: Dvořáček 2x, Huťka, Bejtkovský, Mršťák, 
Dunda, Darebníček), MKZ Rájec – Jestřebí – SK Spartak 
Hulín 1:1 (b: Huťka). 

Dorostenci sehráli v červnu jedno utkání proti 
celku z Vlachovic, který porazili 4:3 (b: R. Šůstal 2x, Timan, 
Adamík). Dorostenci sezónu zakončili na 9. místě se 
ziskem 27. bodů. Na klucích se podepsala série několika 
remíz, které sice na jednu stranu znamenaly zápasy bez 
prohry, na stranu druhou z toho plynuly zbytečné bodové 
ztráty. Kluci ale nabrali spoustu zkušeností, které snad 
v budoucnu zúročí.

Nejvíce radosti nám přinesl tým žáků. Naši fotbalisté 
hráli v letošní sezóně nejnižší žákovskou soutěž – okresní 
přebor starších žáků. Celou sezónou propluli suverénně. 
Ve finále celého ročníku se střetli s konkurenty z Těšnovic. 
V sérii na 2 zápasy naši žáci vyhráli celkovým skóre 4:1 
(zápasy 0:1 a 4:0, b: Jakvid, Polák, Mlčák, Ježák) a zajistili 
si účast ve vyšší soutěži pro sezónu 2008-2009.

Přípravky své zápasy dohrály už v květnu. 
Starší přípravka skončila v tabulce na 6. místě, mladší 
na krásném 4. místě, když přehráli třeba své vrstev-
níky ze Zlína. Mladší si také v červnu zahráli ještě pár 
turnajů, a to v Chropyni (6. místo ze 6 účastníků), EON 
Cup v Morkovicích (8./9), v Holešově (2./3), v Loukách  
(2. z 12 účastníků) a na závěr se nejmenší fotbalisté utkali 
na turnaji v Poličné, kde skončili 6. ze 12 účastníků.

Všem fotbalistům Spartaku děkujeme za repre-
zentaci oddílu v uplynulé sezóně a přejeme krásnou 
dovolenou, odpočinek a těm školou povinným ještě 
i krásný zbytek prázdnin. 

www.spartakhulin.cz
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Po konci soutěžního ročníku 2007/2008 netrvalo 
dlouho a mašina zvaná fotbal nahodila svůj motor znovu. 
V letních měsících fotbalisté nabírají kondici a testují 
svou sehranost tak, aby v zápasech poté všechno klaplo 
k jejich představám.

Fotbalisté Spartaku se sešli a zahájili přípravu 
8. 7. výběhem ve Žlutavských kopcích u Otrokovicích. 
Na tréninku uvítal trenér Zapletal postupně několik 
posil. Novými tvářemi se stali Michal Ševela z HFK 
Olomouc, Jaroslav Laciga z Jablonce, David Čonka z Jiskry 
Otrokovice, Roman Číhal z Martinic a Miroslav Třasoň 
z SK HS Kroměříž.

Zápasovou formu ladili fotbalisté v těchto 
přípravných zápasech:
 SK Spartak Hulín – SK HS Kroměříž 

 1:1, b: Darebníček
SK Spartak Hulín – SK Sigma Olomouc „B“ 

 1:3, b: Stržínek
SK Spartak Hulín – FC Elseremo Brumov 

 6:1, b: Stržínek, Darebníček, Třasoň 2x, 
 Paciorek, Csomor

SK Unex Uničov – SK Spartak Hulín 1:0
 1. FC Kyjov – SK Spartak Hulín 1:2, b: Máčala, Dunda

SK Spartak Hulín – FK Bystřice p.H. 
 4:1, b: Paciorek, Stržínek, Zlámal, Čonka

Během přípravného období sehrál Spartak i jeden 
soutěžní zápas, a to proti FC TVD Slavičín v rámci 1. kola 
poháru ČMFS. Nedělní dopoledne dopadlo pro hulínské 
barvy skvěle, naši chlapci po remíze 2:2 postoupili do dal-
šího kola vítězstvím na penalty 7:6. 

To znamená, že ve druhém kole poháru přivítáme 
v Hulíně 3. září velice atraktivního soupeře – druholigový 
tým FC Slovácko, které má letošní cíl jasný – postup do 1. 
ligy, k čemuž jim má pomoci i bývalý trenér slovenské 
reprezentace Ladislav Jurkemik.

Fotbalisté v létě neodpočívají

Mistrovské zápasy Spartaku začaly o víkendu 
9. a 10. 8.

Muži přivítali na svém trávníku tým HFK Třebíč 
a po zápase plném šancí, které ale zůstaly neproměněné, 
se soupeři rozešli smírně 0:0.

 
Družstvo dorostu bez jediného přípravného zápasu na-
skočilo rovnou do mistrovského zápasu ve Valašských 
Kloboukách, kde podlehli 4:1, b: Polák.

Vážení přátelé, fotbalová sezóna se teprve 
rozbíhá, zveme Vás na zápasy na našem trávníku 
a v blízkém okolí. 

Rozpis mistrovských zápasů:

Muži:

5 6. 9. 2008 16.30 Hulín – Mohelnice 

15 10. 9. 2008 16.30 Líšeň – Hulín 

6 13. 9. 2008 16.30 Napajedla – Hulín 

7 20. 9. 2008 16.00 Hulín – Ždírec 

8 27. 9. 2008 16.00
Hulín 
– Rájec-Jestřebí 

9 5. 10. 2008 15.30 Konice – Hulín 

10 11. 10. 2008 15.30
Hulín 
– Velké Meziříčí 

11 18. 10. 2008 15.00 Šardice – Hulín 

12 25. 10. 2008 15.00 Hulín – Boskovice 

13 2. 11. 2008 14.00 Protivanov – Hulín 

14 8. 11. 2008 14.00 Hulín – Rousínov
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Celá rekonstrukce probíhala pod dohledem stavebního 
dozoru i investora. Jeden z kontrolních dní...

Nová plastová okna na hlavní budově. Jedno z nich už vandalové stihli rozbít.

Jakmile se v  tělocvičně sešlo více dětí, za chvíli se v ní 
nedalo dýchat. Nebylo těžké přijít na to, že kabely jsou 

k ventilaci dotaženy, stačí vybourat dva otvory. Jeden na 
vhánění čerstvého vzduchu a druhý na odvod vydýchaného. 

Výkonnost ventilace podstatně zlepší životní podmínky 
hulínské tělocvičny.

Nové tepelné ventily budou řízené 
počítačem.

Kombyt Servis Hulín se kromě jiného postaral o odvoz 
vyřazeného nábytku. Co za padesát let dosloužilo, 

skončilo ve sběrném dvoře.
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Dorost:

5 6. 9. 2008 10.00 Bylnice – Hulín 

6 13. 9. 2008 10.00 Hulín – Louky 

7 21. 9. 2008 10.00
Valašská Polanka 
– Hulín 

8 28. 9. 2008 13.00 Mladcová – Hulín 

9 4. 10. 2008 10.00 Hulín – Malenovice 

10 11. 10. 2008 10.00 Hovězí – Hulín 

11 18. 10. 2008 10.00
Hulín 
– Velké Karlovice 

12 26. 10. 2008 11.30 Dolní Bečva – Hulín 

13 1. 11. 2008 10.00 Hulín – Slavičín

Žáci:

3 7. 9. 2008 
9.30

+11.00 
Hulín – Slušovice

1 11. 9. 2008 
16.30

+18.00
Hulín – Kvasice

4 14. 9. 2008 
9.30

+11.00
Boršice – Hulín

5 21. 9. 2008 
9.30

+11.00
Hulín – Napajedla

6 27. 9. 2008 
9.30

+11.00
Nedakonice – Hulín

7 5. 10. 2008 
9.30

+11.00 
Hulín 
– Uherský Ostroh

8 12. 10. 2008 
9.30

+11.00
Hulín – Strání

9 18. 10. 2008 
9.30

+11.00
Koryčany – Hulín

10 26. 10. 2008 
9.30

+11.00 
Hulín – Morkovice

11 2. 11. 2008 
9.30

+11.00 
Staré Město – Hulín

Přípravky:

1 6. 9. 2008 9.30 Hulín – Tescoma Zlín

2 14. 9. 2008 10.00 Chropyně – Hulín

3 20. 9. 2008 9.30 Hulín – Morkovice

4 27. 9. 2008 9.30
Hulín 
– Bystřice p/H.

5 6. 10. 2008 17.00 Kroměříž – Hulín

6 11. 10. 2008 9.30 Hulín – Louky

7 19. 10. 2008 14.00 Holešov – Hulín

Bližší informace, aktuality, tabulky:
 www.spartakhulin.com
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